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SPET VLAK BRATSTVA  
IN ENOTNOSTI

Manifestacija Vlak bratstva in 
enotnosti je tradicionalna že od 
leta 1961 in je odraz stalnih prija
teljskih vezi med bivšimi izgnanci 
iz Slovenije z gostitelji v Srbiji, 
kjer so našli svoj drugi dom. Veči
na je dobila toplo in prijateljsko 
zatočišče pri srbskih bratih in se
strah, ki so skupaj z njimi preži
vljali težave vojnih viher ter pre
našali vse njene napore in trplje
nje.

Vlak BIE je simbol ohranjanja, 
razvijanja in utrjevanja revolucio
narnih izročil NOB ter pomemben 
prispevek k nadaljnjemu razvoju 
in krepitvi bratstva in enotnosti 
jugoslovanskih narodov in narod
nosti. Postal je največja manife
stacija povezovanja slovenskih iz
gnancev z njihovimi gostitelji, 
hkrati pa tudi porok, da velike re
volucionarne izkušnje ne bodo ni
koli zamrle, z njo pa se revolucio
narna izročila NOB prenašajo tudi 
na mlajše rodove.

Medobčinska koordinacijska 
odbora Vlaka bratstva in enotno
sti v Srbiji in Sloveniji sta sklenila, 
da prihodnje leto pripelje vlak go
stitelje medvojnih izgnancev iz 
Srbije v Slovenijo. Vlak bo odpe
ljal iz Kraljeva oz. Titovega Užica 
dne 4. junija v Maribor in na Jese
nice, vračal pa se bo 8. junija 
1987.

Občinske konference SZDL 
vseh sodelujočih občin v Sloveni
ji, Mestna konferenca SZDL Mari
bor in Medobčinski svet SZDL 
Ljubljana pozivajo slovenske 
medvojne izgnance in njihove 
ožje družinske člane, da se zgla- 
se na sedežih svojih konferenc 
SZDL po posebna vabila, s kateri
mi bodo najkasneje do 20. janu
arja 1987 povabili svoje medvojne 
gostitelje na obisk z Vlakom brat
stva in enotnosti.

Medobčinski koordinacijski 
odbor

Vlaka bratstva in enotnosti1 
Slovenije

Tudi Rdeči 
križ
za bolnišnico

V akcijo zbiranja denarja 
za izgradnjo celjske bolniš
nice so se letos vključili tu
di v občinskem odboru 
Rdečega križa.

Denar za bolnišnico so 
nameravali zbirati že lani, 
vendar so zaradi drugih de
javnosti akcijo prestavili na 
letošnje leto. V občinskem 
odboru so se s člani skla
da za zbiranje sredstev za 
posodobitev bolnišnice, ki 
deluje pri občinski organi
zaciji Socialistične zveze, 
dogovorili, da bodo zbirali 
prostovoljne prispevke 
med člani krajevnih organi
zacij Rdečega križa, mladi
mi člani Rdečega križa ter 
med mladinci v krajevnih 
skupnostih. Člani Rdečega 
križa ter mladinci naj bi pri
spevali po 100 din, mladi 
člani pa po 50 dinarjev. Ak
cijo naj bi zaključili najkas
neje do konca februarja 
prihodnjega leta.

V drugi etapi izgradnje plinovoda bodo cevi napeljali do Juteksa, Ferralita, Mlekarne ter Keramične Indu
strije (Foto: J. Kroflič)

lamio mn m. plinovoda
 ̂ OKRNJENA OBNOVA CESTE

Zatajila solidarnost TT Prebold

O nujnosti obnove in posodo
bitve cestnega odseka Latkova 
vas—Prebold je bilo že veliko na
pisanega, številni sestanki in ra
zgovori pa niso premaknili pro
blema z mrtve točke. Potem, ko 
so leta 1983 stekli prvi razgovori, 
pa vse do zadnjega pred dnevi, 
se je zatikalo pri odločitvi Tekstil
ne tovarne, ki nikakor ni našla 
sredstev, ki bi jih morala primak
niti za obnovo ceste. Pri tem pa 
je odveč poudarjati, da je ta ce
sta življenjskega pomena tako za 
tovarno kot tudi njihove delavce. 
Zato so izgovori predstavnikov

tovarne toliko bolj nerazumljivi, 
čeprav kdaj tudi opravičljivi, saj 
brez njihovega prispevka ni mo
goče obnoviti ceste. Izgleda, da 
sta zanje solidarnost in samou
pravno sporazumevanje povsem 
nerazumljiva in tuja pojma, če
prav tudi oni menda živijo v sa
moupravnem socialističnem si
stemu. Zastavlja pa se tudi vpra
šanje, ali tako mislijo vsi delavci 
in samoupravni organi, čeprav to 
trdijo predstavniki oziroma njiho
vo vodstvo. Kakorkoli že, posledi
ce bodo čutili tudi sami, če ne 
drugače, pa ob vožnji na promet

no že ogroženi cesti. Žal so in 
bodo prizadeti tudi vsi tisti, ki so 
bili in bodo tudi sedaj pripravljeni 
s skupnimi močmi rešiti ta pro
blem. Ostale organizacije združe
nega dela, krajevna skupnost in 
samoupravna interesna skupnost 
za komunalo in ceste so se na
mreč odločile, da bodo z deli pri 
obnovi ceste začele. To pa pome
ni, da bodo obnovili toliko ceste, 
kot bo na razpolago sredstev. Po 
njej pa se bodo prav gotovo vozili 
tudi delavci Tekstilne tovarne 
Prebold!
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P red  p e tim i le ti so v  ža lsk i 
občin i z a č e li u re s n ič e v a ti z a 
m ise l o izg ra d n ji p linovoda. 
Prvo e tap o  p lin ifik a c ije  so le 
to s  z a k lju č ili, z d a j za č e n ja jo  
u re s n ič e v a ti d ru g i d e l n a č r
tov .

V prvem delu plinifikacije so v 
občini načrtovali dvoje: izgradnjo, 
plinovoda od glavnega sloven
skega plinovoda do regulacijske 
postaje na Ložnici in pa izgradnjo 
plinovoda od Tovarne nogavic 
Polzela do Aera in Sipa v Šempe
tru. Prvi del plinifikacije^e zahte
val enaindvajset milijard starih di
narjev, čeprav so jih prvotno na
črtovali enaintrideset. Po bese
dah predsednika režijskega od
bora druge faze plinifikacije Leo
na Bauerja je to predvsem rezul
tat dobrega delovanja Petrolove 
enote za zemeljski plin.

Zdaj v žalski občini uresničuje
jo drugo fazo plinifikacije. Po na
črtih bodo uporabo zemeljskega 
plina razširili do naslednjih upo
rabnikov: Juteksa, Ferralita, Mle
karne v Arji vasi ter Keramične in
dustrije v Libojah. Vsi ti bodo ze
meljski plin začeli uporabljati sre
di prihodnjega leta. Gradnja pli
novoda pa bo po sedanjih izraču
nih stala enainšestdeset milijard 
dinarjev. Denar bodo prispevali 
uporabniki, Petrol ter interesna 
skupnost za nafto in plin.

Ob gradnji tega plinovoda opo
zarjajo mnogi strokovnjaki, da ve
lja zemeljski plin za enega najkva
litetnejših virov energije. Poleg 
tega ocenjujejo, da zagotavlja pli
novod večjo gotovost obratova
nja, saj organizacije ne bodo več 
odvisne od dobav tekočega plina. 
Navsezadnje tudi ni zanemarljiv

ekološki vidik, saj je zemeljski 
plin tudi eden najčistejših virov 
energije. Ob vsem tem je spod
budna še cena, saj so npr. v Ke
ramični izračunali, da bo cena ze
meljskega plina za 17 odstotkov 
nižja, kot je cena tekočega plina.

Zemeljski plin bi po ocenah 
strokovnjakov bil kvaliteten, po
ceni ter čistejši vir energije tudi 
za gospodinjstva. Vendar pa zah
teva plinifikacija določenega na
selja velika denarna sredstva. Ker 
pa možnosti za plinifikacijo go
spodinjstev v naslednjih letih so, 
bi samoupravna stanovanjska 
skupnost, tako meni predsednik 
režijskega odbora, morala to 
možnost upoštevati pri nadaljnji 
blokovni izgradnji.

Irena Jelen-Baša
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Zbori skupščine o socialnem skrbstvu:

Premalo za preventivno dejavnost
Obravnava problematike 

socialnega skrbstva v žalski' 
občini bo osrednja točka 
dnevnega reda seje občin
ske skupščine, ki bo 26. no
vembra.

Večino del socialnega skrbstva 
v naši občini opravlja Center za 
socialno delo. Delavci te ustano
ve skrbijo za izvajanje strokovnih 
in svetovalnih del po določbah 
družinske zakonodaje. To so 
predvsem področja varstva 
otrok, skrbništva, rejništva in var
stva odraslih oseb. Med nalogami 
Centra za socialno delo je tudi 
ugotavljanje upravičenosti do de
narne pomoči, ki je lahko edini ali 
dopolnilni vir preživljanja, je en
kratna ali začasna, ter doplačila k 
stroškom oskrbe v socialnih za
vodih in rejništvu. Po njihovih po
datkih se je letos povečalo števi
lo izplačil, ki so edini vir preživlja
nja, nekoliko več pa je bilo tudi iz
plačil za otroke v zavodih za 
usposabljanje. Pri vseh ostalih

kategorijah pa ni bistvenih spre
memb v primerjavi s preteklim le
tom. Kot ugotavljajo na centru, je 
poraslo število nezakonskih roj
stev, preživnin in obsojencev. 
Med njihovimi pomembnimi nalo
gami so še zakonska svetovanja 
in spravni poskusi, ki jih je bilo le
tos že 60, zakonskih svetovanj pa 
kar 470.

To so le najpomembnejše nalo
ge te socialno-varstvene ustano
ve, delavci le-te se zavedajo, da 

‘ jim zmanjkuje časa za preventi
vno dejavnost. Še posebej pa jih 
letos pestijo hude kadrovske te
žave, kajti od trinajstih delavcev 
so letos kar štirje odsotni. Prav 
kmalu bo potrebno rešiti tudi pro
storske težave.

V socialno varstvo se aktivno 
vključujeta še dom Nine Pokorn v 
Grmovju in dom upokojencev na 
Polzeli. V obeh so letos dokončali 
naložbe za povečanje zmogljivo
sti, kar je dokaz da imamo v žal
ski občini dokaj dobro poskrblje

no za starejše občane. V domu 
upokojencev na Polzeli so uspe
šno dokončali obnovo graščine 
Šenek. S prvimi deli so začeli že 
pred dvema letoma. Takrat je in
vesticijska vrednost znašala ne
kaj nad 93 milijonov dinarjev, za
radi dodatnih del in povišanja 
stroškov pa je bila končna vred
nost obnove kar 310 milijonov di
narjev. Večino denarja je prispe
vala SPIZ iz sklada za gradnjo 
stanovanj upokojencev in invali
dov za žalsko občino.

S to pridobitvijo bodo v Domu 
upokojencev na Polzeli lahko 
ugodili vsem številnejšim potre
bam občanov naše in mozirske 
občine. Zmogljivosti doma so na
mreč vseskozi polno zasedene.

Kot ugotavljajo v polzelskem 
domu, je število samoplačnikov iz 
leta v leto večje. Lani je bilo le
teti samo deset odstotkov, letos 
pa jih je že petintrideset.

mn.

^  Priprave na letne seje sindikata ^

, LETOS KRITIČNO 0 GOSPODARJENJU y
»Na letnih sejah naj tokrat 

člani še posebej kritično 
obravnavajo gospodarske 
razm ere v svojih sredinah.« 
Takšno je na kratko sporoči
lo, ki so ga slišali predsedni
ki osnovnih organizacij, kon
ferenc in koordinacijskih od
borov sindikata na novembr
skem posvetu v žalski skup
ščinski dvorani.

Člani občinske sindikalne orga
nizacije so še posebej spodbujali 
k temu, naj na letnih sejah razpra
vljajo o učinkovitejšem gospodar
jenju, doseganju večje produktiv

nosti, večjega izvoza, o zmanjše
vanju stroškov na enoto proizvo
da, pa o tem, kako izboljšati delo
vne in življenske razmere delav
cev.

Še na eno nalogo članov sindi
kata so posebej opozorili na to
kratnem posvetu; v zadnjih letih 
je namreč prišlo v nekaterih orga
nizacijah združenega dela na žal
skem območju do sprememb pri 
samoupravnem organiziranju. Ker 
o spremembah razmišljajo še v 
nekaterih organizacijah, v občin
ski sindikalni organizaciji opozar
jajo na sodelovanje sindikata pri

reševanju teh problemov ter na 
tesnejši stik z delavci občinskega 
sveta.

Poleg vsega tega pa naj bi na 
srečanjih obravnavali še vrsto 
drugih vprašanj in nalog članov 
sindikata. Letne seje pa naj bi po
vsod izpeljali do dvajsetega de
cembra.

Poleg letnih sej so udeleženci 
posveta poslušali in razpravljali 
še o dveh temah: o nalogah sin
dikata pri izdelavi in uporabi var
nostnih načrtov ter o varnostno- 
političnih razmerah.

Irena Jelen-Baša

ZA OBRATNA SREDSTVABITKA
Aktivnosti, ki so jih vodili izvr

šni svet in družbenopolitične or
ganizacije za izboljšanje rezulta
tov gospodarjenja, so šicer dale 
pozitivne premike, vendar so 
stopnje rasti posameznih eko
nomskih kategorij nižje od ugoto
vljene inflacije v devetih mesecih 
letošnjega leta. Resolucijski cilji 
so tako še naprej v razhajanju z 
načrtovanimi. Sicer pa podatki po 
devetih mesecih kažejo negati
vno rast fizičnega obsega indu
strijske proizvodnje, nenehno pa
danje izvoza, še zlasti na konver
tibilni trg, zmanjšanje sredstev za 
akumulacijo in reprodukcijo, po
večanje izgub in števila izguba
šev. Razkorak med stopnjo rasti 
dohodka in sredstev za osebne 
dohodke je nekoliko manjši kot v 
preteklih obdobjih letošnjega le
ta. Kljub izrednemu povečanju iz
datkov za obresti za obratna 
sredstva je bila rast porabljenih 
sredstev manjša kot rast celotne
ga prihodka, kar je povzročilo mi
nimalno izboljšanje ekonomično-

Voznik, 
varnost je 
v tvojih 
rokah

sti. Rast zaposlovanja v gospo
darstvu je le polovična od načrto
vane. To so na kratko glavne zna
čilnosti gospodarskih gibanj po 
devetih mesecih letošnjega leta.

Fizični obseg proizvodnje je za 
3,9 odstotka manjši, vendar pa 
kažejo zadnji podatki, da bo načr
tovan obseg do konca leta ven
darle dosežen. Manjši obseg pro
izvodnje so zabeležili SIP, Ferra- 
lit-Strojni obrat in TT Prebold, 
največji porast pa LIK Savinja, 
Garant, Zarja-lesna, GIP Ingrad- 
LO Gomilsko in Ferralit Modelar- 
na. Celotni prihodek, ki je sicer 
večji za 79,2 odstotka, je realno 
manjši ob upoštevanju inflacije, 
kar je posledica manjšega obse
ga proizvodnje, povečanja zalog 
v strojni in lesni industriji ter 
ukrepov na področju cen. Višjo 
rast materialnih stroškov beleži le 
trgovina, v celotnem gospodar
stvu pa so bila porabljena sred
stva večja za 78,7 odstotka. Pri
merljivi ustvarjeni dohodek je bil 
v primerjavi z enakim lanskim ob
dobjem večji za 89,9 odstotka, v 
skupnem ustvarjenem odhodku 
pa se je zmanjšal delež dohodka 
industrije. Za 18,5 odstotka je še 
vedno presežena rast sredstev 
za osebne dohodke in skupno 
porabo v primerjavi z rastjo do
hodka. Poprečni mesečni osebni 
dohodek na delavca (92.995 din) 
je večji za 104 odstotke in je real
no višji kot lani, vendar za 7,5 od
stotka nižji kot v republiki. Ome
nili smo že, da se je ekonomi
čnost sicer minimalno izboljšala,

vendar predvsem na račun mate
rialnih stroškov, naraščajo pa 
drugi stroški, zlasti obresti. Zelo 
slaba pa je rentabilnost gospo
darstva, saj se je v primerjavi z 
lanskim letom realno zmanjšala 
za 33 odstotkov. Zunanjetrgovin
ska bilanca je sicer še vedno po
zitivna (indeks 127), lani 178, kar 
kaže na občuten padec izvoza še 
zlasti na konvertibilno tržišče. Iz
gube so se v primerjavi s pollet
jem povečale v SIP-Tovarna kme
tijskih strojev zaradi še vedno ne
realiziranega izvoza na Poljsko, v 
DEM Podlog, presenetljivo pa je 
to za LIK Savinja Šempeter, med
tem ko se je v Mlekarni zmanjšala 
na 70 milijonov din. Večja od na
črtovane pa je bila v Hmezadovi 
organizaciji Gostinstvo in turi
zem. Za sanacijo razmer v tej or
ganizaciji bodo ustanovili družbe
ni svet.

Izvršni svet je ob obravnavi de
vetmesečnih rezultatov ocenil 
stanje, posledice prekomernega 
najemanja kreditov za obratna 
sredstva pa izpostavil kot največji 
problem, ki mu bo potrebno v pri
hodnjem obdobju nameniti naj
več pozornosti. Gospodarjenje 
na zdravih ekonomskih temeljih 
je možno le z lastnimi obratnimi 
sredstvi, je v stališčih zapisal izvr
šni svet Izvršni svet bo temeljito 
analiziral razmere, zlasti v tistih 
OZD, ki se nahajajo v težavah, 
posebej pa bo obravnaval sana
cijske in predsanacijske progra
me.

jk

PRIZNANJA DELAVCEM 
VZGOJE IN IZOBRAŽEVANJA

Razvejanost ozkih in marsikje slabo 
vzdrževanih cest ter vse gostejši pro
met sta tudi v naši občini vse večkrat 
vzrok za prometne nesreče, je pouda
ril dolgoletni predsednik sveta za pre
ventivo in vzgojo v cestnem prometu 
občine Žalec Vinko Jug. Opozoril je na 
infrastrukturo in promet ter predlagal 
čimprejšnjo izdelavo idejnih projektov 
posameznih odsekov cest ter ureje
nost površin za počasen promet oz. 
za kolesarje, voznike koles z motor
jem in traktoriste.

Potrjen je bil predlog kadrovske se
stave novih komisij, in sicer: za vzgojo 
predšolske in osnovnošolske mladine, 
za ugotavljanje in preučevanje cestne 
problematike in železniških prehodov 
komisije za vzgojo odraslih ter komisi
je za obveščanje in propagando.

Svet bo zaradi vse bolj pereče pro
blematike, ki jo povzročajo vozniki ko
les z motorjem, predlagal odelku za 
promet Republiškega sekretariata za 
notranje zadeve, da se za ta vozila 
uvede registracija, varnostna čelada 
ter vozniško dovoljenje za A kategori-

J. Koštomaj

»Kako naj korakamo vzpored
no s sodobnim svetom razvitih, 
če našemu učitelju dajemo v roke 
le kredo in tablo. Sedanje razme
re lahko zavrejo uresničevanje te
meljnih vzgojno izobraževalnih ci
ljev, je bila le ena od misli Lidije 
Koceli, predsednice konference 
sindikata, ki je spregovorila na 
srečanju delavcev, vzgoje in izo
braževanja. Le-to je bilo letos v 
prvi polovici novembra v žalskem 
kulturnem domu. Kljub težavam v 
vzgojno izobraževalnih organiza
cijah so v preteklem letu dosegli 
lepe rezultate. To so predvsem 
uspehi v računalništvu, športu, 
taborništvu, gasilstvu, tudi pevski 
zbori so vedno izkazali svoje zna
nje, je poudarila.

Na srečanju so podelili še pri-'

znanja za uspešno delo v vzgoji 
in izobraževanju. Prejeli so jih:

Vladimira Rode — OŠ Ža
lec, Tanja Cehner — Glasbe
na šola, Štefka Ručigaj — OŠ 
Braslovče, Ernest Šeler — 
OŠ Prebold, Danijela Puncer 
— OŠ Ljuba Mikuš, Anica Er
ritene — OŠ Šempeter, Breda 
Verstovšek -  DSSS VIO Ža
lec, Marina Kraševic, Cvetka 
Teržan, Rezka Pšenič — VVZ 
Janko Herman, Ida Ocvirk — 
OŠ Prebold, Majda Hribar, 
Dragica Ulaga — OŠ Polzela, 
Martina Feldin — OŠ Griže. 
Kolektivno priznanje pa sta 
dobili še šoli Petrovče in Ža
lec.

—mn.

Vedno več 
požarov

Da sta zavest in odgovornost 
še vedno premajhna, so ponovno 
ugotovili delegati problemske 
konference, ko so ocenjevali po
žarno varnost v občini. Zaskrblju
joče je predvsem povečanje šte
vila požarov in s tem seveda tudi 
škode — še zlasti na zasebnem 
premoženju. Malomarnost, neod
govornost pa tudi neznanje so še 
vedno glavni razlog za nastalo 
precejšnjo družbeno škodo. Zato 
bo potrebno v prihodnje še več 
storiti na področju preventivne 
dejavnosti, so menili delegati pro
blemske konference. Tudi tokrat 
so kritično ocenili udeležbo na 
konferenci, ki je bila skromna, 
hkrati pa potrjuje neodgovoren 
odnos do sicer pomembne druž
bene dejavnosti. Pogoji dela dim
nikarske službe so se sicer iz
boljšali, še vedno pa jih pesti po
manjkanje dimnikarjev. S servi
sno službo za pregled in polnenje 
gasilnih aparatov je bil dosežen 
precejšen napredek, vendar je 
število glede na potrebe še ved
no premajhno. Na zadnji konfe
renci so sprejeli nalogo, da bodo 
v osnovnih šolah ustanovili gasil
ska društva, _ vendar jim je to 
uspelo le v Žalcu in Šempetru.

Delo gasilskih enot civilne zaščite 
v preteklem obdobju ni bilo uspe
šno, kar potrjuje tudi predvidena 
zadnja vaja, ki je odpadla zaradi 
slabega odziva. Od 45 enot se jih 
je za vajo prijavilo le osem. Pereč 
problem še vedno ostaja odlaga
nje nevarnih snovi, so menili dele
gati, ko so ocenjevali opravljeno 
delo po zadnji problemski konfe
renci. V razpravi pa so delegati 
kritično ocenili razmere v gasilski 
organizaciji, saj je vse preveč 
obremenjena s tradicionalizmom, 
slabi medsebojni odnosi pa hro
mijo delo organizacije. Vloga sa
moupravne interesne skupnosti 
in pa gasilske zveze ni ustrezno 
razmejena, pri čemer tudi stroko
vne službe ne odigravajo potreb
ne dolžnosti. Ne nazadnje pa 
zadnji čas predstavlja vedno večji 
problem pomanjkanje finančnih 
sredstev za dejavnost, zlasti na 
preventivnem področju in zagota- 
Ijanju potrebne opreme.

jk

Štipendije
nadarjenim
učencem

Samoupravni sporazum o 
štipendiranju, ki je  začel ve
ljati z novim šolskim letom, 
jè  prinesel določene spre
membe in novosti. Poleg ka
drovskih štipendij, štipendij 
iz združenih sredstev ter šti
pendij, za katere združujejo 
sredstva delovni ljudje preko 
Skupnosti za zaposlovanje, 
so v žalski občini letos prvič 
podelili štipendije nadarje
nim učencem.

To je povsem nova oblika šti
pendiranja. Predloge zanje dajejo 
člani svetov vzgojnoizobraževal- 
nih organizacij. Denar je name
njen tistim učencem in študen
tom, ki s svojimi izrazito nadpo- 
prečnimi učnimi rezultati in 
uspešnim vključevanjem v razli
čne šolske in izvenšolske dejav
nosti dokazujejo svoje izjemne 
intelektualne sposobnosti in de
lovne rezultate. Te štipendije so 
letos že podelili trinajstim učen
cem.

Poleg teh štipendij so v občini 
na osnovi sprejetega samouprav
nega sporazuma podelili še ka
drovske štipendije ter štipendije 
iz združenih sredstev. Le-te dobi
va 410 upravičencev. Deset učen
cev in študentov pa je dobilo šti
pendije iz-sredstev, ki jih delovni 
ljudje združujejo preko Skupnosti 
za zaposlovanje, in sicer v višini 
0,50 % iz bruto osebnega dohod
ka.

Irena Jelen-Baša

Gasilci se 
izobražujejo

Gasilsko društvo Griže je v 
okviru meseca požarne varnosti 
izvedlo tečaj za svoje člane. V pe- 
tindvajset-urnem tečaju, ki je po
tekal pod nazivom »Doseči čim 
boljšo izobrazbo za pomoč sebi 
in družbi«, bodo tečajniki pridobili 
naziv »izprašani gasilec«. Ob za
ključku pa so izvedli gasilsko vajo 
ter podelili priznanja in diplome 
najuspešnejšim.

L. Korber

Sonja Kupec:

»DELATI M l NI TEŽKO . . .  
ČE VEM, ZAKAJ DELAM<, 
PRAVI NOVA

[PREDSEDNICA 0K Z S M S  J
Pred dobrim mesecem so 

jo mladi na volilni konferenci 
izvolili za svojo predsednico. 
Zato smo jo povabili, naj 
spregovori o svojih prvih iz
kušnjah pri delu z mladimi, o 
svojih načrtih, o tem, kaj pri
čakuje od današnjega mla
dega roda.

S. KUPEC: »Prve izkušnje so 
takšne: veliko, zelo veliko je se
stankov. Želim si, da bi jih bilo 
čim manj in da bi mi več časa 
ostalo za delo z mladimi. Nič pa 
nimam proti sestankom v osnov
nih organizacijah. Občinska orga
nizacija mora imeti svojo bazo, če 
je nimamo, če nas mladinci v kra
jevnih skupnostih in delovnih or
ganizacijah ter šolah ne podpira
jo, potem tudi občinska organiza
cija ne pomeni ničesar.«

— »Kako si predstavljaš 
delo v mladinski organizaciji, 
kakšne načrte ste si zastavi
li?«

S. KUPEC: »Jaz sama in vsi 
člani predsedstva si želimo, da bi 
lahko konkretno reševali proble
me, ki se pojavljajo. Ni mi všeč, 
da nekaj samo govorimo in govo
rimo. Mislim, da bi se morali zelo 
veliko ukvarjati z odgovornostjo. 
V tujini je tako: če ga polomiš, 
lahko samo še pomivaš posodo. 
Pri nas pa lahko greš celo na višji 
in boljši položaj. Brez uveljavlja
nja odgovornosti ne moremo pri
čakovati česa drugega kot to, kar 
imamo.«

»Kako si v mladinski orga
nizaciji zamišljate reševanje 
čisto konkretnih težav; tudi v 
žalski občini namreč mlade 
pestijo težave pri iskanju 
stanovanj, pojavljajo se tak
šni negativni pojavi, kot so 
mamila, pijančevanje, krimi
nal?«

S. KUPEC: »Takšna dejanja, 
kot so mamila, kriminal, pijanče
vanje gotovo ostro obsojamo. 
Vprašanje pa je, kaj lahko stori
mo. V vsakdanji praksi se namreč 
srečujemo s tem, da niti osnovni 
organizaciji sredi Žalca ne more
mo najti prostora, kjer bi se zbira
li. Konkretne problème bomo po 
moje lahko reševali le, če se bo
mo tesneje povezovali s krajevni
mi skupnostmi, delovnimi organi
zacijami ter ostalimi družbenopo
litičnimi organizacijami. Velika od
govornost pa je tudi na samih 
starših. Če starši mladih, torej 
svojih otrok, ne bodo vzgajali, če 
zanje ne bodo skrbeli, potem tudi 
mi ne moremo narediti nemogo
čega«

»S čim se trenutno ubadate 
v organizaciji mladih?«

S. KUPEC: »Zdaj se z delom 
in nalogami počasi seznanjamo. 
Člani predsedstva smo si poraz
delili osnovne organizacije, s ka-

Sonja Kupec

terimi bo vsak sodeloval, sestavili 
smo komisije, decembra planira
mo politično šolo za nove pred
sednike, v planu imamo tudi orga
nizacijo kvizov. Začeli smo, zdaj 
moramo naprej. Med konkretnimi 
nalogami bo zelo kmalu tudi šta
feta mladosti, še zlasti, če bo na 
pot res krenila iz Slovenije. To bi 
tudi za nas pomenilo večje ob
veznosti. Precej nalog dobivamo 
tudi iz republiške organizacije. 
Želimo si, da bi imeli čimveč svo
jih akcij, takšnih, ki bi pritegnile 
mladega človeka. Še to naj po
vem, da imamo odprto knjigo za 
razne pripombe, želje, predloge 
za delo. Vendar knjiga zaenkrat 
še ostaja prazna, ničesar niso na
pisali niti tisti, ki imajo sicer naj
več pripomb.«

»Kakšne so tvoje doseda
nje izkušnje z mladimi, z de
lom na mladinskem področ
ju?«

S. KUPEC: »Bila sem član 
predsedstva občinske mladinske 
organizacije, in sicer sem delala 
na področju družbenoekonom
skih odnosov. Dolgo časa sem 
bila kulturni referent, dva manda
ta predsednica osnovne organi
zacije mladih v Gradnji. Pri vsem 
tem delu sem spoznala, da sprej
memo veliko sklepov, malo pa jih 
uresničimo. Premalo močni smo 
mladi, premalo podpore imamo, 
da bi lahko bili uspešni. Tudi izku
šenosti nam manjka, bi rekla.«

»Za konec še besedo, dve 
o sebi?« . j

S. KUPEC: »Sem referent 
prodaje v Gradnji., Delati, pa naj si 
bo kjerkoli, mi ni težko, če vem, 
zakaj delam. Upam, da sem si z 
dosedanjim delom nabrala nekaj 
izkušenj. Koliko jih bom lahko iz
koristila, pa je odvisno tudi od 
drugih — od samih mladincev in 
vseh tistih, s katerimi bom sode
lovala.«

Irena Jelen-Baša

Prispevek za posodobitev
bolnišnice

Na žiro račun sklada za posodobitev bolnišnice so do 13.
novembra 1986 nakazale sredstva naslednje delovne organiza-
cije iz naše občine:
— Enota Ljubljanske banke Žalec 70.485,-
— Hmezad, KZ Savinjska dolina, TZO Gotovlje 164.000,-
— Hmezad, DS Interna banka Žalec 50.872,-
— Upravni organ ŠO Žalec — TO 43.506 -
— Upravni organ SO Žalec — TO 122.618,-
— DS družbeni pravobranilec Žalec 3.800.—
— Družbeni pravobranilec samoupr. Žalec 10.265,-
— Sodnik za prekrške občine Žalec 26.957,-
— DS sodnika za prekrške 18.311,—
— DS upravni organ SO Žalec 511.267,-
— Vračilo E. Z. občina Žalec 5.676,-
— Hmezad, KZ Savinjska dolina — TZO

Braslovče 411.000,—
— GG Celje, TOZD Gozdnik Žalec 185.195,-
— GG Celje, TOK Vransko 121.898 -
-  MIK Prebold 490.493,-
REKAPITULACIJA PO OBČINAH
CELJE 107.788.938.-
LAŠKO 16.497.888—
ŽALEC 11.684.788—
MOZIRJE 6.487.611 —
ŠMARJE 4.187.551 —
VELENJE 2.875.431 —
ŠENTJUR 1.247.403—
SL. KONJICE 398.691 —
SEVNICA 251.286—
SKUPAJ VPLAČNO: 151.419.587—

Štab občine Žalec za zbiranje sredstev za
posodobitev bolnišnice poziva vse tiste delovne
organizacije in zasebnike, ki še niso nakazali
enodnevnega zaslužka v letu 1986, da store to
čimprej. Dobrodošla bodo tudi vsa izredna sredstva,
ki bodo nakazana na račun, kot tudi prostovoljni
prispevki upokojencev in ostalih občanov



KIL Liboje

Nova peč je pripravljena
Kljub ovirani proizvodnji so devetmesečni rezultati dobri

Prve dni decembra bodo v II- 
bojskl Keramični industriji vklju
čili v redno proizvodnjo novo 
peč.

Stara peč v temeljni organizaci
ji Keramika jim je bila že dolgo tr
na v peti. Letos so se je lotili in 
čez dober teden bo proizvodnja v 
Keramiki spet normalno stekla.

Nova peč zmore za 30 odsto
tkov več kot prejšnja. Še po
membnejši pa je podatek, da po
rabi precej manj energije. V kera
mični tovarni načrtujejo, da bodo 
z enako količino energije proiz
vedli za 15 odstotkov več, kot so 
naredili s staro pečjo. Poleg tega 
je novo peč možno tudi regulirati, 
kar jim bo omogočilo še večjo 
kvaliteto izdelkov.

Za novo pridobitev so v Libojah 
odšteli petindvajset starih mili
jard. 2a tovarno to ni ravno maj
hen zalogaj, še zlasti, ker so na
ložbo plačali iz svojega žepa, 
brez vsakih kreditov.

Menjava peči je razumljivo ovi
rala normalno delo, zato so rezul
tati nekoliko slabši kot lani, a še 
vedno takšni, da so v Libojah z

Letos so v Libojah namenili za 
naložbe okrog 35 starih milijard. 
25 so jih morali odšteti za novo 
peč, ostalo sta pobrala plinovod 
ter dograditev enega oddelka. 
Prihodnje leto bo po besedah 
direktorja Franja Tilingerja prišla 
na vrsto nova oprema. Naročili 
so že stroje za loščilnico, kas
neje bodo obnovili opremo v 
strugami. Vse te novosti in iz
boljšave naj bi pripomogle k 
petnajstodstotnemu povečanju 
proizvodnje.

njimi zadovoljni. Po devetih me
secih namreč dosegajo v tozdu 
Keramika akumulacijo z indek
som 88,5, v tozdu Grafit pa 98,2. 
Delavci so v devetih mesecih do
segli naslednje proizvodne rezul

tate: izdelali so preko šest milijo
nov keramičnih ter več kot osem 
tisoč grafitnih izdelkov; vsega 
skupaj okrog 2500 ton. V tujino, 
in sicer polovico na vzhodna tr
žišča, polovico pa na zahodna, so 
odpeljali skoraj 900 ton kerami
čnih izdelkov. Zanje so dobili 
skoraj dva in pol milijona dolarjev, 
kar je po njihovih podatkih kar za 
46 odstotkov več kot v istem lan
skem obdobju. Tudj na domačem 
tržišču jih kupci cenijo, saj pov
praševanje presega ponudbo. Te
ga pa ni mar delavcem v državnih 
organih. V libojski tovarni so na
mreč morali znižati cene, tako da 
so do prvega novembra letos 
prodajali izdelke po cenah, ki so 
bile le za 20 odstotkov večje kot 
tiste v zadnjih mesecih lanskega 
leta. »Ob obstoječi inflaciji,« je 
dejal direktor Keramične industri
je, »so takšne cene povsem nere
alne.«

Irena Jelen-Baša

Zadovoljni s
Tudi ob zadnjem obisku 

delegacije žalske občine v 
pobrateni občini Kruševac so 
tekli pogovori o sodelovanju, 
ki je bilo doslej uspešno 
predvsem na kulturnem po
dročju, manj pa na gospodar
skem področju. Obisk pred
stavnikov trgovske organiza
cije Kruševac-promet v Žalcu 
pa potrjuje, da se je premak
nilo tudi na tem področju. Po
tem ko so predstavniki zdru
ženega dela predstavili svojo 
dejavnost, so stekli konkretni 
pogovori o možnostih sodelo
vanja. O rezultatih pogovorov 
nam je več povedal predsed
nik KPO Kruševac-promet 
Svetozar Grandič. »Ne mo
rem reči, da doslej nismo so
delovali, vendar pa smo oce
nili, da so možnosti in potre
be mnogo večje. Prav to pa 
so pokazali tudi pogovori z

poslovnimi razgovori

Svetozar Grandič

vašimi predstavniki, ki jih je 
organiziral vaš izvršni svet. 
Kot pravimo trgovci, smo za
ključili precej poslov. Seveda 
pa pričakujemo, da se bodo

vase organizacije držale do
govorov in nam blago tudi 
pravočasno dostavile. V pre
teklosti žal ni bilo tako, zaradi 
izvoza so posamezne organi
zacije združenega dela zane
marjale domači trg. Pričakuje
mo pa tudi, da bomo s po
močjo nove zakonodaje o po
sredništvu, ki je bila tudi ena 
izmed ovir, uspešneje sodelo
vali.

Prav zato smo se tudi 
odločili za takšno obliko do
govarjanja in bodočega sode
lovanja. Za naslednje leto že 
pripravljamo nove dogovore, 
vaše predstavnike pa smo 
povabili v Kruševac. Sodelo
vanje, kakršnega smo začrtali 
sedaj, bo veliko prispevalo k 
utrjevanju bratskih vezi po
bratenih občin.«

jk

Brez potrebne mehanizacije delavci ne bi mogli opravljati sicer težkega dela. Nakladalec je zanje nepo
grešljiv pripomoček pri raztovarjanju in natovarjanju različnih surovin

35 iet Surovine

Za čisto okolje in gospodarsko korist
Petintrideset let delavci se

stavljene organizacije Surovi
na opravljajo pomembno 
družbeno in gospodarsko de
javnost. Tako kot je njim svoj
stvena skromnost, tako tudi 
praznujejo visok jubilej. Praz
nujemo ga predvsem delovno 
— v bitki za čimboljše poslo
ven rezultate in z opravlja
njem naloge, ki jim jo je nalo
žila družba. »Nismo navajeni, 
pa tudi sicer se neradi hvali
mo,« je pristavil poslovodja 
žalske enote Karli Gorišek. V 
poslovni enoti Žalec je zapo
slenih osemnajst delavcev, 
skrbijo pa za zbiranje, odkup 
in predelavo sekundarnih su
rovin, med katerimi je največ 
tekstilnih odpadkov, papirja, 
barvnih kovin, železa in litine. 
»Letos načrtujemo, da bomo 
zbrali in predelali okrog se
dem tisoč ton raznih odpad
kov. Največ težav nam pov
zročajo tisti odpadki, ki so 
pomešani s komunalnimi od
padki, ki jih moramo pred na
daljnjo uporabo odstraniti. To 
pa nam povzroča precej ne

Karli Gorišek

potrebnega dodatnega dela. 
Zato želimo, da bi občani bolj 
upoštevali naša priporočila in 
nam tako olajšali delo. Komu
nalni odpadki so za nas na
mreč neuporabni. Najbrž še 
marsikdo misli, da smo, kot 
so nekdaj imenovali našo de
javnost, odpad—organizacija 
za zbiranje vsakršnih odpad
kov. Zavedati bi se namreč 
morali, da skrbimo predvsem 
za čisto okolje in da opravlja

mo pomembno gospodarsko 
dejavnost. Zbiramo torej tiste 
surovine, ki jih naše gospo
darstvo ponovno uporabi za 
nove izdelke. V zadnjih letih 
beležimo velik napredek pri 
zbiranju starega papirja. 
Predvidevamo, da bomo letos 
zbrali 700 ton starega papirja, 
v akcijah pa so najbolj uspe
šne in prizadevne osnovne 
šole. Zato bomo sodelovanje 
s šolami še okrepili, njihovo 
delo pa tudi kar najbolje na
gradili. V bodoče si želimo 
več sodelovanja s krajevnimi 
skupnostmi, še zlasti s komi
sijami za varstvo okolja, saj bi 
lahko s skupnimi močmi stori
li še veliko več. Le dobro or
ganizirane akcije so tudi ra
cionalne in uspešne. Za dose
danje uspešno sodelovanje 
se zahvaljujem osnovnim šo
lam, krajevnim skupnostim, 
organizacijam združenega 
dela, zasebnim obrtnikom in 
občanom v žalski in mozirski 
občini, kjer opravljamo naše 
poslanstvo,« je še dodal Karli 
Gorišek. ■.<.

Ugodna prodaja sadnih sadik
V Hmezadovi organizaciji Sadjarstvo Mirosan so letos vzgojili 75 tisoč sadnih sadik: jablan, hrušk, sliv, 

češenj, višenj, ribeza, lešnikov in breskev. Nekatere vrste sadilnega materiala so pošle že v začetku meseca, 
kmalu po začetku prodaje, čeprav so za maloprodajo namenili 15 tisoč sadik. Kot pravijo v Sadjarstvu Miro
san, se je letos zelo povečalo povpraševanje po starejših sortah jablan, predvsem zaradi domnevne večje 
odpornosti proti škodljivcem.

Izvoz sadik je bil letos manjši, predvsem zaradi obnove lastnih nasadov. Tako so letos na tuje tržišče 
prodali le 22 tisoč sadik, čeprav so se zanje zanimali še drugi kupci. Le-tem niso mogli ugoditi, ker bodo ve
lik del sadilnega materiala potrebovali za svoje nasade. Letos bodo začeli obnavljati petindvajset hektarjev, 
in tako bodo obnovili večino nasadov, ki so bili poškodovani po lanski pozebi. -mn.

Čistilna naprava 
poskusno obratuje

Po številnih zapletih je bil ko
nec oktobra le opravljen tehnični 
pregled čistilne naprave v Kasa- 
zah. Tako so ta mesec preizkuša
li, ali le-ta obratuje skladno s pro
jektom. To so najprej preizkušali 
kar s čisto vodo, v začetku de
cembra pa naj bi čistilna naprava 
začela poskusno obratovati. Do
končanje in obratovanje bo za 
našo občino vsekakor pomemb
na pridobitev, saj se bodo v kon
čni fazi vanjo stekale vse odplake 
mesta in odpadne vode Mlekarne 
v Arji vasi.

—mn 

Foto:L. K.



Po poteh NOB v Savinjski dolini

Preteklosti vso pozornost
Pri občinskem svetu ZSS že 

več let deluje odbor za tradicije 
delavskega gibanja. Njegova gla
vna naloga je zbiranje gradiva o 
predvojnem delavskem gibanju in 
o povojnem razvoju. Na zadnji 
seji so ugotovili, da bi bilo v okvi
ru matične knjižnice nujno urediti 
tako imenovano domoznansko

knjižnico, v kateri bi zbirali razna 
glasila krajevnih skupnosti, orga
nizacij združenega dela in šol ter 
razne druge publikacije, ki bi lah
ko služile našim kasnejšim rodo
vom za spoznavanje naše seda
njosti. Omogočiti jim je treba, da 
bodo imeli kar največ gradiva na 
primernem mestu, ki se ga bodo

lahko posluževali, da ne bo tako, 
kot je sedaj, ko zaradi pomanjka
nja gradiva vse preradi pozablja
mo na nekatere dogodke in ljudi.

Dogovorili so se. da ustanovijo 
aktiv sindikalnih funkcionarjev — 
veteranov, v letu 1987 pa bo tre
ba v prvi vrsti osvetliti vlogo sindi
kata v času obnove domovine, 
50-letnice KPS ter izgradnjo ce
ste Celje—Šempeter in udarni
ško delo takoj po vojni. Načrtuje
jo tudi več srečanj z brigadirji ve
terani.

V analizi objavljenih prispevkov 
g delavskem gibanju in povojnem 
razvoju ugotavljajo in izrekajo pri
znanje uredništvu Savinjskega 
občana za posluh pri objavljanju 
tovrstnega gradiva. Delovnim or
ganizacijam pa predlagajo, da bi 
ob proslavljanju raznih jubilejev 
posvetile večjo pozornost ne le 
tehnološkemu razvoju, naj tudi 
pogosteje sežejo po osvetljeva
nju svojih začetkov in o položaju 
delavcev v njih.

Bojan Lenart je prevzel prapor I. Savinjskega bataljona

Ponosno bodo nosili prapor

Pohod ob spomenikih NOB

Na mestu, kjer je bila formirana 
24. 7. 1941 I Savinjska četa, so v 
teh dneh pripadniki enote teritori
alne obrambe pod poveljstvom 
Zvoneta Hribernika slovesno 
prevzeli prapor I, Savinjskega ba
taljona. Na priložnostni slovesno
sti je o borbeni poti tega bataljo
na spregovoril prvoborec Anton 
Kotnik in poudaril, da je ponos

nositi prapor junaške enote, kakr
šen je bil I. Savinjski bataljon, po
sebno še v miru, in z njegovo tra
dicijo ohranjati mir.

Po zaključni slovesnosti je 
enota nadaljevala s programom 
dvodnevnega urjenja, ki je bilo v 
sklopu rednega usposabljanja.

L. Korber

Krajevna skupnost, krajevna 
konferenca SZDL in Planinsko 
društvo Zabukovica so ob dnevu 
OZN in dnevu miru pripravili- po
hod ob spomenikih NOB. To je bil 
že štirinajsti pohod po vrsti, ki ga 
izmenoma jeseni ali pomladi or
ganizira PD Zabukovica. Pri 
osrednjem spomeniku v Migojni- 
cah so pripravili umetniški pro
gram, v katerem so sodelovali 
pevski zbor Svobode Griže, 
učenci osnovne šole Nade Cilen
šek in godba na pihala iz Zabuko- 
vice.

Navzoči so počastili spomin na 
144 žrtev, med njimi je 72 borcev, 
35 talcev in 37 taboriščnikov, kar 
je brez dvoma velik krvni davek 
za območje Griž, če ga primerja
mo s podatkom, da je bilo v celi 
občini 988 žrtev.

Pohodna kolona se je poklonila 
tudi žrtvam eksplozije iz leta 
1946, ko je v boju za večji kos 
premoga, ki ga je porušena do
movina nujno potrebovala, omah
nilo v smrt 17 rudarjev.

Korak pohodnikov je postal tu
di pri spomeniku I. Štajerskega 
bataljona, pred Goriškovo doma
čijo, kjer je o delu kurirjev spre
govoril Karel Podvršnik-Živko. Pri 
Gustlovi domačijo je Angelca 
Drolc predstavila vse gorje oku
pacije, ki ga je preživela v tem ča
su tukaj. Nemci so ji požgali dom.

Spregovorila je o svojem sedem
letnem bratu, ki ja/nateri obljubil, 
da ne bo izdal partizanov, in res 
jih ni. Dejal ji je: »Ne bom jokal, 
pa tudi izdal ne bom!« Mladolet
no sestro so Nemci odgnali v 
gozd in jo zasliševali, vendar je 
otrok molčal. Takoj po osvobodi
tvi so šolarji naredili verigo iz doli
ne visoko pod Hom, kjer leži ta 
domačija, in si podajali opeko za 
obnovo domačiie.

Pohodniki so sklenili pohod na 
Homu, kjer je vsak udeleženec 
prejel spominsko skodelico Kera
mične industrije iz Liboj.

F. J.

Franc Udovič
V začetku novembra smo 

se poslovili od tragično premi
nulega prvoborca in nosilca 
partizanske spomenice 1941 
Franca Udoviča-Florjana. Po 
končanih letnih delih bi sedaj 
lahko z družino lagodneje za
živel na kmetiji. Toda delovna 
vnema in skrb za družino mu 
nista dali miru. V 71 letu je na 
poti k hčeri v Laško klonil v 
smrt. Za njim pa so ostala 
družina in jesenska polja, ki 
bodo spomladi zelenela brez 
njega.

Florjan, kakor so ga klicali 
soborci, se je rodil kot kmečki 
sin v Senožeti pri Doljskem. 
Po končani šoli je ostal doma 
na kmetiji in se trdo prebijal 
skozi svojo mladost. Družina 
je bila napredno usmerjena in 
se je že v predvojnem obdob
ju borila za znosnejše pogoje 
kmečkega življa.

V

Leta 1941 — po okupaciji je 
Florjan z bratoma odšel v par
tizane, kjer je preko Save pre
važal partizane, kurirje, hrano, 
zdravila in dragoceno pošto s 
Štajerske na Dolenjsko in 
obratno preko Štajerske na 
Koroško. V sušnem obdobju 
je vodil kolone preko Save 
peš, kar je bilo sicer zelo red
ko. Pogosto je moral začeti s 
prevozi zvečer, končal pa je 
šele proti jutru, ko ga ni več 
krila tema noči. Florjan si je 
organiziral dobro obveščeval
no službo na obeh bregovih 
Save in tako sovražniku one
mogočal, da bi kdaj padel v 
njihove roke. Tudi Sava je bila 
polna nevarnosti in pasti in le 
njen dober poznavalec jo je 
lahko krotil. Delo brodnika je 
opravljal vse do konca 1943,

Florjan

ko je odšel v Savinjsko dolino 
kot komandir kurirske postaja 
TV 32, katere kurirji so imeli 
nalogo vzdrževati zveze pre
ko doline.

Po osvoboditvi je ostal še 
nekaj časa v varnostni službi, 
nato pa se je v celoti posvetil 
zemlji.

Za svoje aktivno delo v par
tizanih je bil odlikovan s spo
menico 1941 in z vrsto ostalih 
visokih odlikovanj, ki so odraz 
njegovega velikega prispevka 
v boju za osvoboditev naše 
domovine.

Njegova življenjska pot je 
bila težka, polna odrekanj jn 
revolucionarnega zanosa. Ži
vljenjske sile so mu izčrpavali 
medvojni napori in tudi akti
vna izgradnja po osvoboditvi, 
za kar se mu združenje bor
cev NOV občine Žalec in kra
jevna organizacija ZB Šempe
ter iskreno zahvaljujeta.

A. K. j

N A SA  KS IN TOZD V OBRAMBNIH PRIPRAVAH
V prejšnji številki smo se 

seznanili s področji dela v 
TOZD in KS, tokrat pa pogiej- 
mo neposredno obliko delo
vanja delovnih ljudi in obča
nov v sistemu SLO in DS.

V naši družbi poznamo dve 
neposredni zadolžitvi — raz
poreditvi delovnih ljudi in ob
čanov v sile SLO in DS, in si
cer: vojaško in delovno 
dolžnost.

Vojaška dolžnost

Neposredne priprave KS in 
TOZD se prično z nabornimi 
obveznostmi: pri spoznava
nju nabornikov, z njihovimi 
nagnjenji in hobiji, da bi laže 
določile ustrezno vojaško-evi- 
denčno specialnost posa
meznemu naborniku, ki bo to 
dolžnost nato opravljal do 
šestdesetega leta starosti, ko 
mine vojaška obveznost. V te
meljnih okoljih je treba ugoto
viti primernost vojaško evi
denčne specialnosti, saj ob
veznik nabornik, ki je po po
klicu kuhar, na primer ne mo
re opravljati v oboroženih si
lah dolžnosti kovača. K oceni

veliko prispeva tudi zdrav
stveno stanje obveznika na
bornika. Ko obveznik nabor
nik dopolni starost 18 let, pri
stopi po predhodnih kadrov
skih postopkih in opravilih k 
naboru, s sprejemom vojaške 
knjižice pa postane vojaški 
obveznik. V svoji vojaško evi
denčni specialnosti se v JLA

izpopolnjuje dvanajst mese
cev, kolikor traja vojaški rok, 
usposablja pa se za opravlja
nje oz. izvajanje specialnosti, 
ki mu je bila določena na na
boru.

Po poteku usposabljanja v 
JLA je razporejen v rezervni 
sestav oboroženih sil, ki se
stoje iz JLA in teritorialne

obrambe. V obroženih silah 
opravlja svojo dolžnost sklad
no s potrebami do dopolnje
nega šestdesetega leta staro
sti. V glavnem vojaško obvez
nost opravljajo moški, ženske 
pa se lahko vključijo v oboro
žene sile prostovoljno. Takrat 
postanejo vojaške obveznice 
in opravljajo dolžnost enako 
kot moški, dokler ne izpolnijo 
55 let starosti. V morebitni 
vojni družba pripadnikom 
oboroženih sil v celoti zagota
vlja eksistenco.

Pred skorajšnjim praz
nikom — dnevom JLA —
22. decembrom — iskrene 
čestitke vsem pripadni
kom oboroženih sii.

Delovna dolžnost

Vse družbe na svetu, tudi 
naša, temelje na družbeno
ekonomskih odnosih, v kate
rih delovni ljudje in občani 
opravljamo aktivnosti, s kate
rimi pridobivamo dohodek za 
zadovoljevanje osebnih in 
družbenih potreb. To pa je 
osnova za našo delovno dolž
nost v sistemo SLO in DS. 
Družba se pripravlja na dol
gotrajno vojno in tudi v njej 
bo potrebno zadovoljevati 
osebne in družbene potrebe, 
in to z združevanjem dela in 
sredstev v dejavnostih, ki jih 
opravljamo tudi v miru. Tako 
bomo na primer tudi v vojni 
nosili nogavice, izdelane v to
varni nogavic, pili bomo mle
ko, zbrano pri kooperantih in 
predelano v mlekarni Arja 
vas.

Seveda pa je potrebno ve
deti, da v najtežjih pogojih 
agresije obseg dela ne bo 
manjši, bo pa pomanjkanje 

r delovnih obveznikov zaradi 
odhoda v oborožene sile, za
radi žrtev in podobnega in bo 
teže zagotoviti pogoje za 
enostavno in razširjeno re
produkcijo kot v časumiru.

Delovno dolžnost opravlja
jo vsi občani skladno s pravi
cami in obveznostmi, ki izha
jajo iz.delovnih razmerij.

Iz delovne dolžnosti pa iz
haja še cela vrsta aktivnosti, 
ki jih bomo delovni ljudje in 
občani morali opravljati poleg

dolžnosti, izhajajočih iz delo
vne obveznosti. Takšna dolž
nost je tudi delovanje v ci
vilni zaščiti.

Civilna zaščita je del
splošne ljudske obrambe in 
družbene samozaščite in se 
organizira v vseh bivalnih in 
delovnih okoljih kot najširša 
oblika priprav in udeležbe de
lovnih ljudi in občanov za za
ščito in reševanje prebival
stva, materialnih dobrin ob 
vojnih akcijah, ob naravnih 
nesrečah ter za izvajanje dru
gih samozaščitnih nalog. GZ 
je organizirana preko enot 
štabov, deluje pa preko ukre
pov civilne zaščite. V naši ob
čini imamo v enote in štabe 
civilne zaščite vključenih pri
bližno 15 odstotkov prebival
cev, kar nas uvršča v republi
ško poprečje. Ljudi v enotah 
in štabih usposabljamo in jih

opremljamo s sredstvi in 
opremo za izvajanje osnovnih 
nalog.

Med ukrepe in aktivnosti ci
vilne zaščite sodijo:

— zaščita in reševanje ob 
rušenjih

— zaščita in reševanje ob 
požarih

— prva medicinska oomoč
— radiacijska, kemijska in 

biološka zaščita . . .
Vseh ukrepov je trinajst, 

seveda pa lahko vsaka sredi
na deluje tudi preko dodatnih 
ukrepov, ki so posledica spe
cifične ocene ogroženosti po
samezne temeljne sredine.

Prihodnjič pa nekaj več o 
obveznostih, ki izhajajo iz de
lovnih obveznosti, in o tem, 
kako se na te naloge pripra
vljamo.

H. Krajnc



Turizem smo ljudje

zveze Žalcu in PolzeliOdličja turistične
Sklepna slovesnost letošnjega, 

po vrsti že osemnajstega — tra
dicionalnega tekmovanja sloven
skih turističnih krajev je bila pred 
dnevi v Žalcu. Žalec je letos že 
drugič zapored ocenjen za naj
lepše urejen kraj v skupini izletni
ških in tranzitnih krajev, Polzela 
pa se lahko pohvali z drugim me
stom v skupini manjših turističnih 
krajev, to je tistih, v katerem so

Obrazložitvi TZS
»Kot postaven, urejen, prešer

no razposajen mladenič deluje 
Žalec, če mu vdahnemo poose
bljeno podobo. Že drugič zapo
vrstjo je prekosil vse tekmece v 
svoji disciplini, poskrbel za rože 
in zelenice, za kulturne vrednote 
vseh vrst in prireditve, za gostin
sko ponudbo in trgovske stro- 
tve, za zunanji videz zgradb, za 
varnost in obveščenost v pro
metu in za prijetno počutje go
stov med domačini.«

»Na mladih svet stoji! Ta avto
ritativna izkušnja naših predni
kov velja na Polzeli še posebno. 
Mladi po letih in mladi po srcu 
so vzeli turizem zares, razgibali 
kraj In krajane, pripravili turisti
čni vodnik, polepšali obcestja, 
uredili okolja, stresli na plan ne
kaj izvirnih idej, zaročili hmelje- 
vo kobulo z lastovko in na račun 
svoje prizadevnosti pospravili 
kar lepo število območnih, repu
bliških in zveznih priznanj.«

štete vasice brez prenočitvenih 
zmogljivosti in ki se šele uvelja
vlja jo^ turistični dejavnosti.

Letos je Turistična zveza Slo
venije izvedla akcijo s pomočjo 
232 turističnih društev in 21 ob
močnih turističnih zvez. Gesli pa 
sta bili »Slovenija — moja deže
la« in »Turizem smo ljudje«. Tek
movanje je potekalo v štirih skup- 
nah, v finalu pa se je pomerili 27 
krajev.

Na slovesnosti v Kulturnem do
mu, kjer se je zbralo kar veliko 
obiskovalcev, je v imenu KS Ža
lec spregovoril predsednik sveta 
KS Janez Kroflič, v imenu Turisti
čne zveze Slovenije pa predsed
nica komiteja za varstvo okolja

Zvonka Kneževič, ki je poudarila, 
da ima akcija iz leta v leto večji 
pomen in se s tem tudi urejenost 
krajev izboljšuje. Priznanja je na 
slovesnosti v Žalcu podelil častni 
predsednik Turistične zveze Slo
venije Leopold Krese, v kulturno- 
umetniškem programu pa so na
stopili učenci nagrajenih krajev 
Žalca in Polzele, mladinski pihalni 
orkester iz Žalca, dekliški pevski 
zbor Žalec in kvintet Lastovka s 
Polzele. V ostalih skupinah so pr
vo mesto osvojili Bled pri večjih 
turističnih krajih, pri majnših pa 
Kočna pri Zgornji Polskavi, Kranj
ska gora pa v drugi skupini turi
stičnih krajev.

Tekst in foto: TONE TAVČAR

Častni predsednik Turistične zveze Slovenije Leopold Krese pode
ljuje odličje Srečku Mehu, predsedniku TD Žalec

Medalje hotelu Prebold
Na vsakoletnem gostinsko-turi- 

stičnem zboru Slovenije, ki je bil 
tokrat na Bledu, se je zbora ude
ležila tudi tekmovalna ekipa hote
la Prebold. V močni konkurenci 
šestindvajsetih ekip iz vse Slove
nije je tokrat ekipa Prebolda, ki jo 
je uspešno vodil upravnik hotela 
Franc Serdoner, dosegla odlično 
tretje mesto in s tem osvojila bro
nasto medaljo. Ekipo so sesta
vljali kuhar, slaščičar, natakar in 
barman.

Posebno pa je treba 
poudarJti uspeh Slavice Ocvirk, ki 
je v kategoriji »natakar« s svojim 
domiselnim pogrinjkom svečane
ga kosila ob poroki hmeljske 
princese vzbudila pozornost stro
kovne komisije, ki ji je enoglasno 
dodelila srebrno medaljo. Prav ta
ko uspešen pa je bil v kategoriji 
barmanov s svojim coctailom Jo
že Ocvirk, za katerega je prejel 
srebrno odličje, ki bo krasilo nje
govo bogato zbirko osvojenih na V

grad in priznanj. Tako so gostin
ski delavci hotela Prebold še en
krat dokazali, da s svojimi spo

sobnostmi sodijo v sam slovenski 
vrh.

L. Korber

Slavica Ocvirk pri delu

Ohranjajo sloves dobre kuhinje
V restavraciji Slovan Vransko 

strežejo od jutra do večera pri
stne domače jedi, kot so fižol, 
zelje, pečenice in žganci. Sloves 
dobre kuhinje v tem gostišču je 
star že več desetletij, odkar je 
kraj postal sodobno »furman
sko« postajališče. Vsak dan se 
tam ustavi nad sto avtobusov in 
potniki se lahko v tej restavraciji 
odžejajo in najedo. Ti postanki 
niso dolgi in pri Slovanu so te
mu prilagodili način strežbe. Se 
posebej nitro, v eni do dveh mi
nutah, postrežejo šoferje. Hi
trost torej, ki je nismo vajeni v 
večini gostinskih lokalov.

Dobrih petnajst let je Slovan že 
enota Hmezadove organizacije 
Gostinstvo — turizem Žalec. 
Pred desetimi meseci je vodstvo 
enote prevzela Jožica Vitanc, dol
goletna gostinska delavka. Priza
deva si, da bi se tradicija dobre 
domače kuhinje nadaljevala, saj 
se zanjo vse bolj zanimajo tudi 

oslovni gostje. Letos so nekaj- 
rat poskrbeli tudi za posebno 

ponudbo, ki je bila najbolj name
njena krajanom.

To so bili sobotni večeri in pri
reditev Raj pod lipo. Kot je pove
dala Jožica, se gostinci niso izka
zali s peko čevapčičev. Gostom 
so postregli z domačimi jedmi: 
potico, flancati, kračo in pečeni
cami. Posebnost so bile predsta
ve Martina Krpana, Krjavlja, ki so

Jožica Vitanc

jih prikazali člani igralske skupine 
iz Ljubljane. »Mislim, da je prire
ditev uspela in jo bomo prihodnje 
leto zopet priprayili. Veliko tovrst
nih novosti pa ne moremo oblju
bljati, kajti na Vranskem imamo 
zelo aktivno Turistično društvo. 
Veliko sprememb se obeta pe
tindvajsetim delavcem Slovana že 
konec letošnjega novembra. Na 
Vranskem bodo odprli novo avto
busno postajališče, ki bo poslej 
na južni strani restavracije. Jožica

Vitanc je o tem povedala nasled
nje: »Prav gotovo se bo zmanjša
lo število gostov v restavraciji. 
Potniki bodo imeli do nas precej 
daleč. Seveda smo pripravili vse, 
da bodo lahko prihajali v stavbo 
tudi z južne strani. Rešiti smo 
morali kopico problemov, saj so v 
tem delu pomožni prostori go
stišča. V ureditev smo vložili de
set milijonov dinarjev in pri tem 
nismo namenili niti dinarja za na
šo dejavnost«

Tem spremembam se bodo 
morali delavci Slovana čimprej 
prilagoditi. Kot je povedala Joži
ca, bodo še letos začeli zbirati 
vso potrebno dokumentacijo za 
gradnjo restavracije tik ob avto
busnem postajališču.

»Vsekakor bi morali začeti de
lati že spomladi. To naj bi bila go
stišče s petdesetimi sedeži. Ob
držali bomo klasičen način strež
be, samopostrežne restavracije 
so za večino ljudi neprivlačne. 
Veliko bolje je, da gost dobi jed 
na mizo in naši delavci so vajeni, 
da potnike avtobusov še posebej 
hitro postrežejo,« je pripovedova
la Jožica.

Temeljite obnove pa bi bila po
trebna tudi celotna stavba Slova
na Vransko. Tako bodo lahko go
stom nudili dobre gostinske uslu
ge in ohranili sloves savinjskega 
furmanskega postajališča.

MN

Kaj pa naša turistična zveza?
V začetku leta smo v naši občini ustanovili Turistično 

zvezo. Z njo naj bi povezali in spodbujali delo turističnih in 
hortikulturnih društev oziroma vse tiste dejavnike, ki skrbi
jo za lepši izgled krajev in s tem tudi občine. Po vzoru Turi
stične zveze Slovenije smo za spodbudo sprejeli slogan 
Savinjska — moja dolina. Sedaj ko se leto izteka, lahko 
ugotovimo, da smo na tem področju dosegli pomemben 
napredek, o čemer pričajo tudi številna priznanja. Turisti
čni društvi Žalec in Polzela se ponašata s priznanji Turisti
čne zveze Slovenije. Prireditve Žalska noč, Festival večno 
zelenih melodij, Srečanje slovenskih citrarjev, Pomlad v

Peklu in druge so se uveljavile preko naših meja. Hmeljar
ski praznik je med temi najstarejši. In kdo so organizatorji 
vseh teh in še mnogih prireditev in akcij? Predvsem so to 
številni krajani, ki razumejo turistično gostinsko dejavnost 
v najširšem pomenu. Njim dajemo javno priznanje pred
vsem z besedo, saj jih različna družbena priznanja še vse 
preveč obidejo. Zato najbrž ni odveč pobuda naši turistični 
zvezi, da razmisli o obliki priznanja, ki bo hkrati nagrada in 
spodbuda. Turistični nagelj in bodeča neža v takšni ali dru
gačni obliki bi lahko uvedla tudi naša Turistična zveza, saj 
je tudi to njeno poslanstvo. jk

Dnevi dalmatinske 
kuhinje

Delavci sestavljene organizaci
je Brodosplit iz Splita že nekaj let 
preživljajo letni oddih v Preboldu. 
Vsako leto jih prihaja več, letos 
jih je prišlo kar 450, kar očitno ka
že na to, da so s preživljanjem

Ivo Maškovič

letnega dopusta v Preboldu za
dovoljni. »Naši delavci radi priha
jajo v Prebold, saj so tudi zelo 
dobri pogoji za oddih. Še pose
bej so zadovoljni z osebjem hote
la, saj so z našimi delavci skovali 
trdne prijateljske in lahko rečem 
tudi bratske vezi. Naravne lepote, 
bogata kulturna dediščina, špor
tni objekti, ki nudijo možnost 
aktivnega odmora, in še marsikaj 
privablja naše delavce. Zato smo 
se dogovorili za sodelovanje tudi 
v prihodnje. Sicer pa želimo po
novno okrepiti gospodarsko so
delovanje s Hmezadom, zlasti na 
področju preskrbe. Dnevi dalma
tinske kuhinje, s katero smo žele
li obogatiti gostinsko ponudbo 
preboldskega hotela, so uspeli, 
še več pa pomenijo vzpostavljeni 
dobri odnosi in stiki med našimi 
in vašimi delavci. Pomembno pa

Stipe Kovačič in Stanko Sedminek sta pripravila ribje jedi na različne 
načine, vse pa so bile zelo okusne

je tudi, da so bili zadovoljni števil
ni obiskovalci, zato bomo še radi 
prišli v vaš in naš Prebold, kot ra
di rečejo ' naši delavci,« je dejal 
Ivo Maškovič, predsednik konfe
rence sindikata SOZD Brodosplit.

Resnično je lahko marsikomu 
žal, da ni okusil dobrih dalmatin
skih jedi, ki jih je pripravljal Stipe 
Kovačič in postregel Ante Brnič. 
Večere dalmatinske kuhinje pa so 
obogatili člani kvinteta Lastovka s 
Polzele, ki so z dalmatinsko pe
smijo pričarali prijetno in nevsa
kdanje razpoloženje v hotelu Pre
bold. Vodja hotela Franci Serdo
ner pravi, da bodo nekatere dal
matinske jedi sedaj redno nudili, 
dneve dalmatinske kuhinje pa bo
do pripravljali vsako leto.

jk

Ante Brnič: V Preboldu smo se 
odlično počutili, goste pa je ze
lo zanimalo, kako se pripravljajo 
jedi, ki smo jim jih ponudili

Obnovili so železniško 
postajo

Zadnje tedne dobivajo 
stavbe na žalski železniški 
postaji povsem novo podobo. 
Obnavljajo namreč celoten 
zunanji videz postaje. Pri ob
navljanju so morali upoštevati 
zahteve delavcev Zavoda za 
spomeniško varstvo. Za vsa 
opravljena dela bodo po se
danjih predračunih odšteli 
šeststo starih milijonov din.

(Foto: J. Kroflič)

ŠPORTNI NOVINARJI V ŽALCU
V hotelu Golding Rubin v Žalcu 

so se minulo soboto zbrali slo
venski športni novinarji na red
nem letnem občnem zboru. Zbra
lo se jih je kakih šestdeset in naj
prej so poslušali poročilo dose
danjega predsednika združenja 
Francija Pavšerja in predsednike 
številnih komisij. Po poročilih so v 
razpravi, v kateri sta med drugim

sodelovala tudi predsednik TKS 
Slovenije Andrej Bervar in pred
sednik Zveze telesno-kulturnih 
organizacij Slovenije Ivo Zorčič, 
na predlog izvršnega odbora za 
novega predsednika izbrali Sta
neta Trbovca, urednika Teleksa, 
sicer pa znanega športnega novi
narja Dela. Redni občni zbor je 
med drugim na začetku pozdravil

tudi predsednik skupščine obči
ne Žalec Ludvik Semprimožnik; 
Adi Arzenšek pa je dosedanjemu 
predsedniku Franciju Pavšerju iz
ročil eno najnovejših svojih del. 
Zbor je med drugim sprejel tudi 
sklep, da bo letošnja proglasitev 
najboljših športnikov Slovenije 
22. decembra v Žalcu.

TONE TAVČAR

Športni novinarji so bili s pogoji dela v Žalcu zelo zadovoljni



V moji beležnici piše takole: 
Anton Župane, Sip Šempeter, 
dosegel tretje mesto med orod
jarji na letošnjem srečanju kovi
narjev.

Bil je edini iz celjskega območ
ja, ki se je pred dobrim mesecem 
odpravil na pot v Kragujevac, kjer 
so letos gostili dvajseto srečanje 
kovinarjev Jugoslavije. Že pred 
tem je ubiral pota na regijsko tek
movanje v domačem Sipu ter na 
republiško prvenstvo v ravensko 
železarno. »Ja, že drugič sem le
tos sodeloval na državnem prven
stvu,« je bil ponosen. »Dvaino
semdesetega sem tekmoval v 
Titovi Mitroviči, kjer sem prav ta
ko osvojil tretje mesto,« je še do
dal.

Sicer pa se moi sogovornik 
udeležuje teh stalnih srečanj že 
sedmo leto. »V veselje mi je pač,« 
je dejal in še razložil, da mu po
meni tudi določeno priznanje, če 
lahko na teh srečanjih zastopa 
svojo delovno organizacijo, svoje 
območje ali pa Slovenijo. »In ka
ko je bilo v Kragujevcu,« sem mu 
poskušala obnoviti spomin. »O, 
srečanje je bilo vzorno pripravlje
no,« je ocenjeval. »Na visoki ra
vni,« je še pripomnil. Nato: »Vsi 
tekmovalci so v prostorih Crvene 
zastave imeli enake delovne po-

§oje,« je pojasnjeval. »Toda,« je 
il kritičen, »organizatorji bi mo

rali biti pravičnejši, tako pa imajo 
domači tekmovalci ponavadi 
prednost, tudi boljša mesta so

rezervirana zanje.«
A kljub temu bo Anton Zupanc 

še sodeloval na takšnih srečanjih. 
»Koristna so, saj moraš obnoviti 
vsa teoretična, pa tudi praktična 
znanja,« je razmišljal. Sam ima za 
to sicer dan za dnem dovolj pri
ložnosti. Zadnja leta je namreč 
zaposlen kot učitelj praktičnega 
pouka v Sipovi učni delavnici. 
Svoja orodjarska znanja in uče
nosti tako prenaša na mlajši ži
velj. Verjamem, da se bo v njiho
vih vrstah našel kdo, ki bo stopal 

o učiteljevih sledeh. Nekdo, ki 
o na srečanjih kovinarjev s po

nosom zastopal svojo delovno 
organizacijo, svoje področje ali 
svojo ožjo domovino.

Irena Jelen-Baša

Anton Zupanc med svojimi učenci (Foto: L. Korber)

Jure Pešec:

»RAZVOJNIM  SM O  UMETNIKI«

Prišel je točno ob napovedani 
uri. Nekoč, že več kot deset let 
je od takrat, sva gulila iste os
novnošolske klopi. Bil je živa
hen, vedno znanja željan fantič 
širokih temnih obrvi in modrih 
oči pod skodranimi lasmi. Zdaj 
je stal pred mano fant, še vedno 
istih širokih temnih obrvi in mo
drih oči po skodranimi lasmi. 
Zanj so mi povedali, da je dober 
strokovnjak in dober družbeno
politični delavec.

Takoj je bil nared za pogovor. 
Ni bilo treba dosti spraševati in 
že je govoril o svojem delu. Stroj
ništvu se je bil Jure zapisal. 
Uspešno je končal študij in sedaj 
že tri leta dela kot razvojni inženir 
v Ferralitu. »Moja naloga«, je po
jasnjeval, »je iskanje novih izdel
kov, ugotavljati moram, če so ti 
izdelki tržno zanimivi in potem, če 
so zanimivi, moram stopiti za ri
salno desko, kasneje izdelati pro
totip, na koncu pa še spremljati 
začetno serijo, vendar, «je razla
gal,» je izdelava novega izdelka 
zahtevna stvar; iskati moraš ma
terial, se ubadati z raznimi služ
bami, ki ne delajo vedno tako, kot 
bi morale. Poleg tega,« je dodal,» 
so tu še ljudje, ki zahtevajo čim- 
krajši čas izdelave nečesa nove
ga, vsaka novost pa naj bi prine
sla čim večji profit.«

Malce je pomislil in nato pol za 
šalo pol za res menil: »Razvojniki 
smo umetniki. Ideja za nekaj no
vega se ti ne porodi na silo, vča
sih se ti neka misel utrne ob kon
cu službe ali pa ob sobotah, ne
deljah.« Kot je sam povedal, Jure 
takrat ni pomišljal. Ostal je za ri-

Jure Pešec

salno desko tudi potem, ko so 
drugi že zdavanj odšli skozi to
varniške duri. Kaze, da mu tega ni 
žal. »V razvojnem delu ie dinami
ka,« je razlagal. Vse moraš opra
vljati; enkrat si nabavni, drugič si 
demonstrator, potem človek za 
desko, pa čisto fizični delavec, ko 
nosiš material po terenu. A po
tem, ko vidiš, da si nekaj naredil, 
ko veš, da tvoj izdelek nekje de
luje, potem si zadovoljen,« je bil 
ponosen.

V pogovoru ga včasih le težko 
dohajam. Je pac vešč strokovnih 
stvari, katerim nisem kos, navdu
šen nad rečmi, ki mi ne dišijo. Za
to ga kar pustim, da razlaga, kako 
ravno sedaj v dogovoru z železni

co pripravljajo oziroma že kontro
lirajo prototip hidravlične dvigalke 
za dvigovanje kretnic, kar bi bi
stveno olajšalo in skrajšalo čas 
dela železničarjev.

Nad skodelicama kave je tekel 
najin pogovor in Jure se je razgo
voril o tem, kakšen je odnos do 
razvojnega dela. »Okolje je kar 
razumevajoče,« je razmišljal, »le 
strokovnjakov je premalo.« En 
človek dela hkrati dve do tri nalo
ge, nikdar se ne moreš posvetiti 
eni sami stvari,« je bil kritičen.

A kljub temu se je Jure resni
čno zapisal svojemu poklicu. Tudi 
doma namreč ne sedi križem rok 
in prenekatero uro brska po stro
kovni literaturi. Toliko, kolikor mu 
pač dopušča trimesečna hčerki
ca Katja. Da pa zna resnično za- 
preči s podvojenimi močmi in si 
utrgati čas za strokovno delo, za 
strokovno izobraževanje, je naj
lepši dokaz Nagrada in priznanje 
inovator Žalec 84 za razvijanje in 
uvajanje nove proizvodnje, Ki jo 
je prejel pred dvema letoma.

Volje do dela mu ne manjka tu
di na družbenopolitičnem po
dročju. Opravlja namreč funkcijo 
predsednika izvršnega odbora 
sindikata skupnih služb, poleg te
ga pa je še podpredsednik komi
sije za standardizacijo. Kljub ma
lodušju, ki ga ugotavlja pri druž
benopolitičnem delovanju drugih 
ljudi, veje iz njega zvrhana mera 
optimizma. »Mogoče pride pesi
mizem z leti,« je resno razmišljal.

Morda ima prav. A po njego
vem optimizmu sodeč bo Jure še 
dolgo, dolgo pravi mladenič.

Irena Jelen-Baša

Na Visokem, ob poti proti Poni
kvi, stoji v dokaj strmem bregu 
hiša 43-letnega Frančka Pečnika, 
ki jo je tako rekoč sam pozidal. 
Takrat je bil zidar, mizar, vodovo
dar, elektrikar. Seveda samouk, 
vendar hiša trdno stoji in v njej ži
vi Franček z ženo, dvema sinovo
ma in hčerko.

»V kamnolomu V. Pirešica sem 
začel delati že leta 1965. Mnogi 
so se dela s kamenjem izogibali, 
zame pa ima vsako delo svojo ce
no. Včasih je bilo delo v kamnolo
mu drugačno kot danes. Vse je 
bilo ročno: vrtanje, streljanje, od
važanje, privažanje na »mlin«. No, 
nato so pomagali stroji, nato 
elektrika. Sčasoma je začela pri
hajati mehanizacija, ki me je vse
lej zelo zanimala. V glavnem je bi
la iz Rusije, kamor so me dali na Franček Pečnik

izpopolnjevanje. V skupini šestih 
sva bila dva iz našega kamnolo
ma. Ja, potovanje je bilo zelo 
imenitno. Vlak, letala pa zopet 
vlak in avtobus do Žodine. Re
čem vam, da so tam ljudje dobri 
kot kruh, ampak živel pa tam ne 
bi. Kako drugače je živeti tam, 
kar nekako tesno ti je pri srcu. 
Ljudje pa tam pošteno delajo. Ve
liko sem se naučil in tudi videl 
sem veliko. Vsako soboto so nam 
pokazali katero od znamenitosti. 
Ruski narod je plačal res visok 
krvni davek. S TV pa je tako: Ru
sija, njihovi vzhodni prijatelji, Ju
goslavijo pa ne omenjajo kaj do
sti. Škoda, pri njih v podjetju smo 
si bili pravi tovariši, prijatelji. . .  
Vse, kar sem se naučil pri njih, mi 
sedaj na novem delovnem mestu 
še kako prav pride.«

Drago Kumer

Kdaj se je Vili Viđali zapisal 
športu, še sam ne ve. Verjetno 
so temu botrovali dobri smučar
ski tereni v okolici Prevalj na 
Koroškem, kjer je pognal kore
nine. Kot otrok je dobil prve do
ma usločene dile, s katerimi se 
je pognal po tamkajšnjih strmi
nah. Kmalu je bil med boljšimi 
smučarji in to mu je odprlo vrata 
v »koroško reprezentanco«, kot 
sam pravi. Čeprav se takratna 
oprema nikakor ni mogla pri
merjati z današnjo, je bil vendar
le med bolje »oblečenimi« smu
čarji. Od tega je že dobrih tride
set let, sedaj pa Vili že več kot 
deset let prodaja športno opre
mo v Nami. Najprej je to počel v 
Velenjski, od odprtja žalske pa v 
Žalcu. Tako si vsak dan prihrani 
dobršen del poti iz Šempetra, 
kjer živi že šestindvajseto leto. 
Športu, ki mu namenja ves pro
sti čas, se je tako na svojstven 
način zapisal na delovnem me
stu.

Vili Viđali, ki je vodja oddelka v 
Nami, je prvič stopil za prodajno 
mizo v rodnih Prevaljah. Leta 
1949. Takrat še ni bilo mogoče 
misliti o kakršni koli specializaciji 
v trgovini, tudi športne opreme 
se skorajda ni dalo kupiti.

»Da bi sedaj delal karkoli dru
gega, si ne želim. Sam se ukvar
jam s športom, ne glede na to,

Vili Viđali

kateri letni čas je. Še vedno pa 
najraje smučam,« je pripovedo
val.

S svojo športno zagnanostjo 
že desetletje pomaga pridobivati 
najboljše uvrstitve žalski Nami, 
tako na zimskih kot letnih špor
tnih igrah celotnega kolektiva. 
Vseskozi so Žalčani prvi v tej di
sciplini. Zadnji dve leti so bili do
bri na letnih igrah. Viliju je smuča
nje sicer najljubši šport, toda 
vseh ostalih se ne ustraši.

»Vsako leto tekmujem najmanj

v treh disciplinah. Lahko bi sode
loval v vseh, razen v plavanju, kjer 
ne tekmujem,« je pripovedoval.

Prizadevnosti za šport mu ne 
zmanjka na delovnem mestu. Ta
kole je povedal:

»V občini se šport vse bolj raz
vija in Nama kot trgovska hiša si 
prizadeva, da bi potrošnikom po
nudila čimveč tovrstne opreme. 
Lahko bi je še več, če naš odde
lek ne bi bil stisnjen na tako maj
hen prostor. Tako je težko prika
zati vse blago. Upam, da se bo 
Nama čimprej razširila in teh pro
blemov ne bo več.« V zadnjih le
tih je dobre športne opreme na 
pretek. Razen Kamp opreme, ki je 
poglavje zase, saj zanjo ni dovolj 
proizvajalcev. Tako pravi Vili, ki 
ve, kaj je dobro blago in kot špor
tnik lahko kupcem postreže z 
marsikaterim koristnim nasve
tom.

Prizadevnost proizvajalcev in 
trgovcev ne moreta narediti vse-
fa. Prav gotovo ne zanimanje za 

port vse večjega števila ljudi. 
Cene so v zadnjih letih tako 

poskočile, da si ljudje pomagajo 
kar s staro opremo. Zgovoren 
dokaz za to je prodaja smuči, o 
čemer je Vili povedal:

»Še pred tremi leti smo prodali 
2400 parov smuči, lani smo jih sa
mo 500.«

Marjana M. Natek

Mirko Podgoršek

GLEDALIŠČNIK, GODBENIK, GASILEC . . .

Pfsati o človeku, kakršen je 
Mirko Podgoršek, ki je pred krat
kim praznoval tudi 70-letnico 
plodnega in ustvarjalnega življe
nja, ni lahka naloga. Prav gotovo 
pa je pogovor z njim nadvse pri
jeten in zanimiv in predstavlja iz
ziv za vsakogar, ki zeli brskati po 
njegovem življenju. Gotovo ni 
Preboldčana, ki ne bi poznal ali 
vsaj slišal o Mirku. Še več, pozna
jo ga ljudje širom po naši dolini, 
saj je kar 30 let imel opravka z nji
mi kot zavarovalni agent. Njegova 
klena beseda, hudomušen po
gled, žar v očeh in vesela narava, 
'ajeio okolju, v katerem živi, pe

čat, ki ostaja. Njegov jubilej, kate
remu se pridružuje s čestitko tudi 
naše uredništvo, pa je nedvomno 
priložnost, da z njim pokramljamo 
o njegovem življenju in ljubezni 
do kulturnega snovanja, v katero 
je vpet preko pol stoletja.

»Si imel pa srečo, da si me na
šel doma,« me je skozi okno ku
hinje ogovoril Mirko, katerega je 
opozoril na prišleka njegov pes.
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Pod nogami pa se mi je smukal 
še njegov drugi ljubljenček — sivi 
kodercek, ki je komaj čakal, da 
so se odprla vrata in da je lahko 
smuknil v kuhinjo. »Praviš, da bi 
katero rekla o meni,« je dejal, ko 
sva sedla za mizo v kuhinji, in na
daljeval, »bova dolgo govoričila?« 
je vprašujoče pogledal izpod obr
vi. Ko sem mu dejal, da tudi sam 
nimam veliko časa, sva začela.

Mirko je  zagledal luč sveta 9. 
oktobra 1916 v Celju. Očetu Halo
žanu in materi Šentjurčanki se je 
rodil sin, ki je znal ubirati pota ži
vljenja in si ustvarjati svoj jaz. Če
prav rož ni bilo na pretek na nje
govi poti, pa so tiste redke dajale
več optimizma in življenjske ener
gije. 2 abecedo se je srečal v os
novni šoli v Šempetru, potem se 
je znašel med tekstilnimi delavci 
ter ob delu v tovarni naredil še iz
pit za poklicnega voznika. Prišla 
so leta vojne, ki ga niso obšla.

Kot mobiliziranec in hkrati reše
valec svojih najbližjih se je znašel 
v vrstah nemške vojske, vendar 
je po letu dni pristal na sovjetski

Mirko Podgoršek

strani, kjer je okusil tudi sibirski 
mraz. S svobodo se je tudi zanj 
začelo novo življenje. Ljubezen 
do kulturnega dela, s katerim je 
aktivno pričel že pred vojno kot 
član gledališke skupine v Šempe
tru in v sokolski organizaciji, ga je 
venomer gnala naprej. Tudi da
nes ga srečujemo v vrstah pe- 
boldsl<e godbe na pihala kot naj
starejšega aktivnega godbenika, 
ki z velikim zadovoljstvom udarja 
po velikem bobnu in činelah.

»Poleg nekdanjega dela v gle
dališki skupini, na čelu katere je 
bil dolga leta Lojze Fric, me igra
nje v godbi na pihala še posebno 
osrečuje. Kar jezen pa sem, ker 
je nekoč tako aktivna gledališka 
dejavnost povsem zamrla.« Ob 
teh besedah pa si Mirko ne more 
kaj, da se ne bi s spomini vrnil v 
leta, ko so z režiserjem Lojzetom 
Fricem pripravljali najrazličnejše 
predstave in z njimi hodili tudi na 
gostovanja. S posebnim žarom 
pa govori o godbi na pihala, saj je 
poleg pred kratkim preminulega 
Franca Verka »sokrivec« za po
novni začetek in obstoj njihovega 
pihalnega ansambla. »Leta 1948 
sva se srečala s Francem Ver- 
kom,« se spominja Mirko, »in po
vedal mi je, da ima že precej in
štrumentov, ki so pripadali godbi 
pred vojno. Vneto jih je zbiral, ne
kaj jih je dobil celo iz Vojvodine,

in kmalu nas je bilo že toliko, da 
smo lahko začeli z igranjem. Se
daj, ko njega ni vec, bo težko, 
vendar smo trdno odločeni nada
ljevati z delom. To pa je največ, 
kar lahko zanj naredimo in vsaj 
delno poplačamo njegov trud, ki 
gaje podaril napredku in razvoju 
nase godbe. Kaj ne?«

Ob tem so se njegove oči oro
sile; da ne bi preveč razmišljal, 
sem ga spodbudil z vprašanjem o 
gasilski organizaciji, kateri je prav 
tako predan več kot pol stoletja.

»Gasilec sem z dušo in telesom,« 
se skorajda potrka po prsih in na
daljuje,« član sem že od leta 
1935, opravil sem izpit za izpraša
nega gasilca in strojnika.« Mi pa 
še dodajamo, da je vseskozi akti
ven v društvu, da je bil vrsto let 
strojnik, tajnik in predsednik nad
zornega odbora. Sedaj pa je v 
društvu referent za gasilske vete
rane, pri Občinski gasilski zvezi 
pa predsednik komisije za vetera
ne. In ne nazadnje bi si bilo tudi 
aktivnost društva upokojencev 
težko predstavljati brez Mirka 
Podgorska. Vseskozi je tajnik 
društva in poleg predsednika in 
še nekaterih drugih njihova gonil
na sila. Še posebno pa je njegova 
zasluga, da šteje preboldsko dru
štvo preko 800 članov.

Za svoje delo je Mirko prejel 
vrsto priznanj in gasilskih odliko
vanj, se posebno pa sta mu pri 
srcu zlati Linhartova in Galusova 
značka.

Pogled na uro mi pove, da sva 
se že krepko zaklepetala. Tudi 
njegov koder ga z gobčkom suva 
v nogo in mu daje vedeti, da bi 
šel rad ven. Na hitro se odpravim. 
Še pozdrav — pa ob jubileju spet 
na svidenje in še veliko užitkov 
do takrat pri godbi, gasilcih in 
upokojencih. Srečno, Mirko!

D. Naraglav

Le kdo ne pozna Jedrti, slikovi
tega griča s cerkvijo, in lovskega 
doma Rinka, ki so ga žalski lovci 
z udarniškim delom uredili, da je 
ponos Jedrčevini.

Pa zdrsnete po severni rebri in 
že ste pri Francuhu, kjer imata 
domačijo Cokanov Ivan in njego
va žena Štefka. Mimoidoči b.i 
vzkliknil: Pravljica! A je vse to le 
delo.pridnih rok.

»Kaj naj povem?« se nasmeh
ne gospodar Ivan, za katerega bi 
težko verjeli, da nosi že osmi križ. 
»Pet otrok in majhen grunt — to 
ne gre skupaj. Celih petdeset let 
sem vihtel zidarsko žlico. Če je 
treba, jo zavihtim še danes. Pa mi 
bolezen nagaja. Žena pravi, da 
sem prematran, morda sem 
res!?«

»Bilo nas je pet otrok. Oče je  
bil strog, poštenjak pa od nog do

glave. Mati je bila bolj mila, srčno 
dobra. Francuhi imamo v sebi ne
kaj posebnega. Nekaj vidiš in že

Ivan Cokan

znaš narediti. Moj brat Francelj 
se je lotil prav vsega, tudi jaz sem 
marsikaj naredil, ampak po srcu 
sem bil pa zmeraj zidar. Ho, koli
ko stvari sem pozidal, navsezad
nje pa mi še nihče verjel ni, da 
sem samouk. Tudi pri Gradnji, 
kjer sem dolga leta delal, so pri 
kakšnem zahtevnejšem delu re
kli: To prepustite Cokanu. Pa je 
res šlo. Tudi udarniško sem zidal, 
pa siromaku zastonj, če ni mogel 
plačati. Človek mora imeti srce. 
O, to pa . . .«

Ivan je tudi partizani!. Bil je ku
rir, borec. Veliko je spominov V 
srcu in možganih sedemdesetlet
nega mladeniča, najgloblji pa so 
iz težkih let zidarjenja, zato tudi 
danes rad poudari: »Ja, kar je 
res, je res. zidarska žlica je tež
ka.«

Drago Kumer



Petrovski 80 -letnik
Se nisi zavedal, kaj b o i po

stal, se s pevci se družil in 
tak si ostal.

Eno si željo v srcu imel, 
izučit se za čevljarja, bit 
tnojster hotel

Le malokdo je bil deležen toli
ko pozornosti ob življenjskem ju
bileju, da bi mu zanj sokrajan 
skoval celo pesmico. Osemde
setletnik Franc Klinc iz Petrovč jo 
je bil! Pa ne zato, ker bi to obešal 
na velik zvon, temveč ker ni v kra
ju organizacije ali društva, v kate
rem Franc ne bi delal, še pri 
osemdesetih se marsikdo rad 
obrne k njemu po svet. Ja, v Pe
trovčah pa tudi pozna slednji kot, 
saj tam živi celih osemdeset let.

»Šest dni sem bil star, ko sem 
prišel v Petrovče. Rodil sem se 
namreč v Vinski gori,« mi je razlo
žil Franc, ki ga smisel za humor 
še vedno ni zapustil. Še vedno je 
postaven možak, v obraz pa so 
se mu zarezale brazde življenja. 
Lahko rečem, da osem križev ni 
izmaličilo njegovega bistrega du
ha in tudi zato je še posebej pri
jeten sogovornik. Ko sva kramlja
la o njegovem življenju, je ob pri
povedovanju vedno povedal kaj 
veselega. Najraje se spominja če
vljarske delavnice, pa gasilcev, 
pevcev . . Še kot bosopet fante si 
je Franc nadvse želel postati obli
kovalec kovin. Ta želja se ni izpol
nila.

»Oče je bil železničar, zaslužek 
slab in zato sem moral čimprej do 
poklica. Tako sem postal čevljar
ski vajenec, kasneje pomočnik in 
v začetku tridesetih mojster,« se 
je spominjal.

Dela je bilo dovolj in preveč 
vse do prvih povojnih let. Leta 
osemištirideset ni mogel dobiti 
materiala.

»Pristati sem moral, da sem se 
združil v družbeni sektor. Potem 
material ni bil več vprašanje, bilo 
ga je, kolikor sem ga hotel. No ja,

Franc Klinc

malo so me grabili, ker sem imel 
preveč pomočnikov,« je hudomu
šno vlekel spomine na dan.

Vojno je Franc preživel na svoj
stven način. Najprej se je moral 
premeteno skrivati nemški vojski, 
ki ga je preganjala. Toda Franc se 
je znal obrniti po diplomatsko, 
vojaki pa so tudi odkrili, da je do
bro imeti čevljarja.

Takole je pripovedoval: »Vojaki 
so imeli dovolj materiala za če
vlje. Prinesli so ga za dva para, 
jaz sem jim naredil samo par. 
Drugega sem naredil za partiza
ne.« Ob tem se mu oči ponosno 
zaiskrijo. In doda: »S partizani 
sem imel vezo že leta dvainštiri
deset. Ženske, ki so hodile v tr
govino po živila, so zmeraj odne
sle še čevlje zanje.«

Koliko jih je bilo, ne ve. Zaveda 
pa se, da brez iznajdljivosti ne bi 
šlo. Takole pravi: »Diplomat sem 
moral biti. Tudi takrat, ko so imeli 
Nemci volitve. Prišel sem pet mi
nut prepozno. Videli so me tam, 
kaj so volili, pa še danes ne vem.«

Od vojnih dni sva se vrnila še 
deset let v preteklost. Trideseta 
leta so bila začetek Francovega

delovanje v organizacijah in dru
štvih. Takrat se je pridružil gasil
cem v Drešinji vasi, Petrovčani ta
krat svojih še niso imeli. Njegova 
društvena dejavnost pa se je po 
vojni tako razmahnila, da bi bil 
spisek vseh predolg. Zelo kratek 
bi bil tisti, ki bi našteval, kje vse 
Franca ni bilo poleg.

Tako so leta 1945 ustanovili 
Gasilsko društvo v Petrovčah, bil 
je njegov ustanovni član in kas
neje tudi občinske gasilske zve
ze. Današnje dni je med gasilci 
veterani, toda še vedno je med 
prvimi, kadar je treba gasiti.

O svoji dejavnosti je takole pri
povedoval: »Nekaj časa sem bil 
jezen, ker mi niso dovolili imeti 
delavnice. Tod ni šlo drugače. Bil 
sem tudi predsednik pritožbene 
komisije, dnevno smo rešili okoli 
120 pritožb. Delo je bilo brezpla
čno in se je zavleklo tudi pozno v 
noč.«

Poleg resnih in zahtevnih nalog 
si je med dejavnostmi našel tudi 
takšne, ki so mu bile za razvedri
lo. Slovenska pesem mu je bila 
vedno pri srcu in rad je pritegnil 
zraven, kjerkoli se je pelo. Prav 
zato se je znašel med ustanovite
lji pevskega zbora v Petrovčah.

»Današnje dni ne pojem več, 
rad poslušam in kritiziram, če sli
šim, da kdo napačno poje. Na 
pevski zbor imam še posebej le
pe spomine. Šli smo na Bled, ob 
sedmih zjutraj smo zapeli pred 
hotelom. Tako so bili navdušeni, 
da smo tisti dan kar zastonj žive
li.«

Pri osemdesetih ga v krajevni 
skupnosti niso pustili v pokoj, še 
vedno ima nekaj zadolžitev.

»Dela je res dovolj, toda zdra
vje mi včasih že nagaja. K zdrav
niku raje ne grem, saj bo rekel, 
da je pri teh letih že možna bole
zen,« se je prešerno nasmejal pe- 
trovški osemdesetletnik.

Marjana M. Natek

v veleblagovnici I I  O l i l i  C I Žalec in PE Levec

U G O D E N  P R E D P R A Z N IČ N I N A K U P

—  konditorskih izdelkov
—  vložene zelenjave in sadja
—  nekaterih pijač . . .

nama čestita vsem občanom za 29. november!

K E R A M I Č N A  
I N D U S T R I J A  
LIBOJ E

V s e m  d e lo v n im  lju d e m  
in o b č a n o m
č e s t ita m o  z a  d a n  re p u b lik e  
—  2 9 . n o v e m b e r

da bi prazno živeliNismo rojeni,
»Všeč mi je Slovenija in ljudje 

okrog mene,« pravi Rajka Nedič, 
sicer doma iz Maglaja v republiki 
Bosni in Hercegovini. Končala je 
srednjo medicinsko šolo, ker pa v 
domačem kraju ni našla zaposli
tve, jo je pot zanesla v Slovenijo, 
točneje v Prebold, kjer je dobila 
zaposlitev. Dela v obratu šivanja 
pletenin. Že štiri leta so minila od 
tistih prvih dni, ko je bila na pri- 
učevanju in sedla prvič za šivalni 
stroj. Tudi slovenščina ji ne dela 
težav, zato se je povsem vklopila 
v življenje kraja in prav zato jo 
imajo ljudje radi in jo spoštujejo 
kot marljivo dekle. Aktivno dela v 
gasilskem društvu, kjer je postala 
gasilski častnik, udejstvuje se na 
športnem področju, marsikatere
ga fanta je že naučila igrati nami
zni tenis, rada kvačka, plete, pa 
tudi polko zapleše z domačimi 
fanti. Rajka je za Savinjski občan 
tudi zapisala nekaj svojih pogle
dov na vsakdanje življenje.

Zapisala je:
Ljudje nismo rojeni le za to, da bi 
prazno živeli, ampak predvsem za 
to, da bi v svojem življenju kaj do
segli in napravili. To se da doseči 
na več načinov, med drugim tudi 
tako, da se preselimo v drug kraj 
in na tak način spoznamo nove 
ljudi ter njihove navade.

Na podoben način se je pričelo 
moje življenje v bloku stanovanj 
Tekstilne tovarne v Preboldu. Na 
začetku je vse skupaj izgledalo 
nenavadno, saj smo prišli iz razli

Rajka Nedič

čnih krajev, z različnimi izkušnja
mi in navadami v novo okolje, ki 
ga nismo poznali in zato tudi ne 
dobro razumeli. Če se pa sedaj 
ozrem na ta čas, lahko ugotovim, 
da se vsi ti različni načini življenja 
lahko uskladijo in zbližajo. Večina 
stanovalcev, kakor tudi jaz, smo 
se dokaj hitro vživeli v zame ta
krat nepoznano okolje, saj je bilo 
za to dovolj časa in priložnosti. 
Ljudje so nas ljubeznivo sprejeli 
in nam pomagali, da bi se čim hi
treje vživeli v novo okolje in našli 
stik z njimi. Ni pomembna le 8-ur- 
na delovna aktivnost, kot so na 
pr.: šport, kultura, gasilstvo itd. 
Tovarna nam vse te dejavnosti

omogoča, samo voljo moraš ime
ti, pa lahko uspeš.

V našem bloku smo dosegli 
marsikaj: ustanovili smo mladin
sko organizacijo, ki je bila na za
četku resnično aktivna. Potem 
smo se počasi razšli, ker se je 
večina prvotnih stanovalcev, ra
zen mene, odselila predvsem za
radi tega, ker so si ustvarili lasten 
dom in družino. Kljub temu sem 
želela še naprej ostati aktivna na 
področju športa, gasilstva, saj je 
zame zelo pomembno, da pripo
morem tudi na teh področjih k 
uspehu naše tovarne. Prav tako 
sem članica CZ in udeleženka ob
činskega tekmovanja v nudenju 
prve medicinske pomoči. Vse te 
aktivnosti ne navajam zaradi se
be, ampak kot primer, kaj lahko 
doseže vsakdo, ki ima voljo in že
ljo.

Na koncu svetujem vsem no
vim generacijam, naj se ne ustra
šijo novega okolja in ljudi, saj to 
ni nič strašnega, le ljudem se mo
raš znati približati.

Vsak začetek je težak, vendar 
na koncu ugotovimo, da lahko z 
malo volje in truda premagamo 
vse začetne težave in spoznamo, 
kako enostavno je pravzaprav to.

Vse tiste, ki želijo biti aktivni, 
vabim, da se nam pridružijo, saj 
bomo z združenimi močmi lahko 
dosegli še več.

Tako razmišlja Rajka. Želimo ji 
še mnogo prijetnih trenutkov v 
sredini, v kateri prebiva.L. Korber

IVAN KRAGL
ZLATAR-JUVELIR
Žalec, Šlandrov trg 39

Odkup lomljenega zlata po najvišjih cenah.
Izdelava poročnih prstanov po naročilu.
V decembru tradicionalni 10 %-ni
NOVOLETNI POPUST. Za obisk se priporočamo.

OBRTNO
ZDRUŽENJE
ŽALEC
Za dan 
republike —
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čestitamo 
vsem delovnim
ljudem in občanom
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Za dan republike
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čestitamo vsem 
delovnim ljudem in 
občanom
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A.

Zoran Kovač
Kakor da bi slutil, da se bo 

njegovo življenje kmalu izte
klo, je bil vsak njegov dan 
stkan iz ljubezni do življenja in 
volje do dela. Zato smo upali, 
da bo s svojo nezlomljivo vo
ljo premagal tudi zahrbtno bo
lezen. Onemeli smo, da je dan 
po njegovem izpolnjenem šti
riinpetdesetem letu življenja 
počila njegova zadnja struna. 
Ustavila je dirigentsko palico, 
s katero je Zoran ustvarjal 
glasbeno umetnost in kulturo 
polnih štirinidvajset let.

Septembra leta 1962 je pri
šel v Žalec glasbenik, tovariš, 
pedagog in kulturni delavec 
— poln energije in načrtov. 
Že čez dva meseca je prevzel 
odgovorno dolžnost ravnate
lja glasbene šole Risto Savin 
Žalec in jo nadvse uspešno 
opravljal vse do zadnjega di
ha. Začel je iz nič. Imel pa je 
nejzmerno voljo, znanje in 
sposobnosti. Z novo glasbe
no šolo je postavil temelje, ki 
jih je nadzidal s kadri in z 
glasbo. Zgradil je hram glas

bene učenosti, ki je postal 
njegov drugi dom. Glasba je 
pod to streho združila števil
ne generacije mladih in mnogi 
od njih so postali njegovi ko
legi in pedagoški delavci. 
Iskanje novega je rodilo veliko 
družino mladih, ki se je pove
zala v mladinski pihalni orke
ster. Le nekaj mesecev je bilo 
potrebnih in začela se je str
ma pot napredka mladinskega 
pihalnega orkestra. Pred njim 
je vedno ponosno in srečno

stal dirigent Zoran Kovač, saj 
ni bil samo dirigent ampak tu
di vzgojitelj, mnogim je bil 
drugi oče, vsi skupaj pa so 
snovali trden in povezan kole
ktiv.

Mnogo prerano je omahnila 
njegova dirigentska palica, 
bogato seme pa bo kalilo ved
no znova. Neuresničeni so 
ostali še mnogi njegovi načrti. 
Ni še dolgo tega, bilo je med 
počitnicami, ko nas je prepri
čeval o nujnosti dograditve 
glasbene šole, saj je sedanja 
že zdavnaj pretesna. »Kmalu 
bomo postavili na oder simfo
nični orkester.« je pripovedo
val. Do zadnjega je koval na
črte. Ostala je neizpeta pe
sem človeka, ki se je predajal 
glasbi in naravi. Njegovo delo 
bodo nadaljevali tisti, ki jih je 
sam vzgojil. Iz svetlih tonov 
bo stkan spomin nanj in na 
njegovo delo, saj življenje ni 
samo to, kar lahko pokosi 
smrt. Svet tišine in spokojno
sti je ogrnil njegov zadnji 
dom. Ob njem bomo postali 
kadar bomo v sebi podvomili 
v vrednote, ki jih je sam tako 
spoštoval. ..

PREM IERA HERETIKA V ŽALCU
Ob Tednu domačega filma je bila v Kulturnem domu v Žalcu premiera novega slovenskega filma o življenju 

in delu Primoža Trubarja Heretik. Obiskovalci so ob tej priložnosti napolnili dvorano do zadnjega kotička, po 
končani predstavi pa so se seznanili še z ustvarjalci tega filma.

ALI SE POTREBUJEMO KNJIGO?
Občinska matična knjižnica v Žalcu je ob mesecu knjige razveselila mlade in odrasle bralce. Za učence 

nekaterih šol naše občine je pripravila učne ure in ogled knjižnice. V lepih prostorih, med knjigami, so se 
mladi bralci lepo počutili, učenci osnovne šole Liboje pa so se delavcem knjižnice za prijazen sprejem celo 
oddolžili s pesmico.

Odrasli bralci, knjižničarji in drugi kulturni delavci pa so z Jarom Dolarjem, esejistom, literarnim kritikom, 
prevajalcem in piscem razmišljali, ali v dobi računalništva in ob drugih medijih še potrebujemo knjigo.

T. TAVČAR

SEMINAR ZA KULTURNE ANIMATORJE

Daniel Bedrač Andreja Volk Jan ez  Plaznik

Področju kulturne dejavnosti daje
mo poseben pomen že od 9. kongre
sa ZSS dalje, za kar nas obvezujejo 
tudi kongresni dokumenti. V občini 
smo s to nalogo temeljito pričeli že 
pred leti in ta problematika je bila 
obravnavana že na prenekaterih po
svetih, razgovorih in okroglih mizah. 
Ker delo kulturnih animatorjev še ved
no nima povsod enake vsebine, se je 
komisija za kulturo pri Občinskem sin
dikalnem svetu-,v Žalcu odločila in pri
pravila v Preboldu enodnevni seminar, 
ki se ga je udeležilo 26 voljnih dela na 
kulturnem področju. O seminarju so 
nam nekateri povedali:

DANIJEL BEDRAČ iz Minerve:
»S kulturo sem se v naši DO ukvarjal 
še kot mladinski funkcionar. Seminar 
mi je dal nekatere nove pobude in če 
bodo v naši DO imeli posluh za to, 
bom lahko marsikaj več naredil na tem 
področju, kot do sedaj. Zanimivo je bi
lo predavanje Janeza Pušnika iz Gore
nja, ki je govoril o izkušnjah na tem 
področju.«

ANDREJA VOLK iz Hmezada — 
DO Import-export: »Pri tem delu 
moraš imeti veliko, veliko volje in po
tem uspeš. Jaz se s tem ukarjam že 
dalj časa in vedno ne gre, kot bi člo
vek hotel. Seminar je bil dobro pripra

vljen in Dora Hvalica iz RS ZSS nam je 
o obveščanju, vsebini, obliki in meto
dah kulturne animacije v OZD veliko 
povedala. Nekaj bom s pridom upora
bila«

JANEZ PLAZNIK iz Garanta: 
»Enodnevni seminar mi je dal kar pre
cej novih pobud in smernic. Pri nas je 
kulturna dejavnost kar precej razširje
na. Pripravljamo razstave, imamo svoj 
pevski zbor, v interno glasilo pa naši 
člani kolektiva pišejo tudi pesmi. Za 
praznik DO pripravimo tudi proslavo v 
sodelovanju s polzelsko šolo Vere 
Šlander.«

TONE TAVČAR

Tretja revija 

plesnih skupin
Prejšnji teden je bila na odru 

žalskega kulturnega doma revija 
plesnih skupin.

Prireditev so letos že tretjič organi
zirali člani odbora za plesno dejavnost 
pri Zvezi kulturnih organizacij ter mladi 
iz občinske organizacije. Na žalskem 
odru so se plesalci predstavili z izraz
nim plesom, modernim baletom ta 
drugimi plesnimi tehnikami, nastopile 
so tudi folklorne skupine. Tako so na 
letošnji reviji sodelovali plesalci Fol
klorne skupine iz šempetrske osno
vne šole, člani plesnega gledališča Sa
nje iz Vrbja ter plesne skupine Panda 
iz Trnave, Natya iz Polzele, Tyger iz 
Celja ter plesne skupine iz osnovnih 
šol Žalec in Prebold, poleg teh pa še 
plesna skupina iz Žalca.

Kot gostje večera so klasične latin
sko ameriške plese pokazali plesalci 
Plesnega kluba iz Titovega Velenja, s 
svojim programom pa sta se predsta
vili plesalki Jasna Knez iz Ljubljane ter 
Ksenija Steblovnik iz Celja.

Letošnjo prireditev so organizatorji 
popestrili še z revijo modnih oblačil iz 
boutikov Dana v Vrbju ter Nitke iz Tito
vega Velenja.

Irena Jelen-Baša

Radi imajo 

mladinske filme
V okviru Tedna domačega filma v 

Celju je bil na Polzeli teden mladinske
ga filma. Med mladimi je prireditev ze
lo priljubljena, letos pa jo je DPD Svo
boda na Polzeli pipravila enajstič. 
Ogledali so si filme Vlak v snegu, Gre
mo naprej, Srečno Kekec, Čas brez 
pravljic, Prostovoljci, Držanje za zrak 
in izbor slovenskih in hrvaških risank. 
O tednu mladinskega filma so nam.po- 
vedali:

SIMONA KORBER: »Hodim v še
sti razred, teden mladinskega filma pa 
sem obiskovala drugič. Od vseh filmov 
sta mi bila najbolj všeč Gremo naprej 
in Srečno Kekec. Prireditev je uspela 
in drugo leto jo bomo zopet obiskali.«

DAMJAN KUKENBERG: »Star 
sem 12 let in letos to prireditev obi
skujem drugič. Otroci imamo sloven
ske filme zelo radi in v tednu dni jih je 
bilo kar šest. Najbolj mi je bil všeč film 
Držanje za zrak.«

IGOR BIZJAK: »Teden mladinske
ga filma sem letos obiskoval že tretjič. 
Med mladimi tu na Polzeli je ta priredi
tev zelo priljubljena. Pri vsakem filmu 
je dvorana polna in mladi z zanima
njem spremljamo film.«

T. TAVČAR

Bralec išče knjigo, 
knjiga išče bralca_ _ _ _ _

Enoletna dejavnost Občin
ske matične knjižnice v Žal
cu je poleg zadovoljivih do
sežkov izluščila tudi glavni 
problem: kako naj uporabnik 
poišče iskano knjigo.

Knjižno gradivo se v knjiž
nicah ureja po mednarodnih 
standardih, to je po UDK si
stemu (univerzalna decimal
na klasifikacija). Za bralce, 
ki so vajeni pultnega sistema 
izposoje ali vsaj dejstva, da 
jim knjige ni treba iskati po 
nikakršnem sistemu, je UDK 
tuj, neprijazen in nedosto
pen. Tudi praksa v drugih 
knjižnicah pripoveduje o' 
neudomačenosti tega siste
ma. Ker pa je uveljavljen in 
splošno merilo urejenosti 
knjižnice, ne moremo mimo 
njega. Edini način, da posta
ne bolj simpatičen in odprt 
za uporabnike je, da jim ga 
knjižnice predstavijo in pri
bližajo.

V naši knjižnici celovitejša 
predstavitev še ni mogoča. 
UDK sistem učinkuje le v ce
lovito urejeni knjižnici, pri 
nas pa manjkajo še katalogi 
in nekatera druga pomagala 
za iskanje knjižnega gradi
va. Kljub temu pa zdaj pri
pravljamo skromna in strnje
na navodila, kako se znajti v 
naši knjižnici. Našli jih boste 
na izposojeni mizi. Vsi se 
moramo potruditi, da si ne 
odtujimo prostora, ki ga vsak 
dan oblikujemo in dograjuje
mo.

Najlaže je sistem predsta
viti šolski mladini, ker se 
sploh prvič uvaja v kakršen
koli sistem iskanja knjižnega 
gradiva. Učne ure potekajo v

šolskih in splošno izbraževa- 
lih knjižnicah. Na tak način 
mladina postopno raste s si
stemom. Odraslim pa ga je 
nekoliko teže predstaviti. Pr
vič so od nekdaj vajeni pult
nega sistema izposoje, ki po
leni posameznikovo iznajdlji
vost pri iskanju knjige, dru
gič pa se knjižničarstvo ma
lokomu zdi tako zanimiva te
ma, da bi se poglabljal v si
stem iskanja knjige ali kot je  
nekdo duhovito pripomnil: da 
bi se šel slepe miši okrog 
iskanja knjige. Število naših 
knjižnih enot je veliko. Vse 
so še pomanjkljivo obdelane 
in urejene. Da najdete iska
no knjigo med njimi, ni potre
ben nikakršen pustolovski 
duh, ampak le ščepec volje, 
iznajdljivosti in strpnosti. Tu
di knjižničarje najdete med 
policami ali pa v prostorih, 
kjer se vsak dan obdeluje 
knjižno gradivo.

Kljub vsemu pa je obisk v 
knjižnici zelo živahen. Mladi
ni se že po svetlih, pogledih, 
nasmejanih obrazih in skrb
nih gibih, s katerimi vračajo 
izposojene knjige pozna, da 
imajo privzgojen odnos do 
knjige. Redkokdaj se zgodi, 
da izposojena knjiga konča 
žalostno in zapuščeno kot 
igrača, ki se je  naveličajo. 
Ko spoznajo svojo napako, 
se naslednjič bolj potrudijo 
in si vidno oddahnejo, ko so 
za svojo skrb pohvaljeni.

Še vedno imamo največ iz
kušenj z mladimi. Povečanje 
števila odraslih pa pričakuje
mo predvsem potem, ko jim  
bo mogoče bolj sistematično 
ponuditi željeno gradivo.

Irena Završnik

OBČINSKA KULTURNA SKUPNOST 
ŽALEC
Odbor za svobodno menjavo dela in druge naloge 
razpisuje

PROGRAM KULTURNIH DEJAVNOSTI ZA LETO 
1987

Izvajalci kulturnih dejavnosti, ki želijo biti uvrščeni v pro
gram prihodnjeg leta, naj do 10. decembra 1986 pošljejo 
ovrednotene predloge za program (cene: junij 1986) na 
naslov: Občinska kulturna skupnost Žalec.
Predlogov programov, ki ne bodo poslani pravočasno, 
odbor pri pripravi programa ne bo mogel upoštevati.

PSIHOLOG]! JA  M ¥ S l I i G M l  =

Obsegala bo deset knjig, deset priročnikov, ki 
vam bodo pomagali živeti bolj skladno s samimi 
seboj in z drugimi ljudmi, kar je eden poglavitnih 
pogojev za srečo.

Knjige so  napisali zdravniki oziroma specialisti za posamezna po 
dročja, prinašajo pa m noge izkušnje, na katerih se je mogoče mar
sičesa  naučiti.

OGLASITE SE V KNJIGARNAH 
MLADINSKE KNJIGE!

ČESTITAMO ZA DAN REPUBLIKE 
-  29. NOVEMBER
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Glas mladih — 10-letni jubilej
V letošnjem šolskem letu se nam izteka 10-letnica izhajanja našega glasila. Številne zvezne in 

republiške nagrade nam dokazujejo kvaliteto glasila. 10-letni jubilej bomo proslavljali posebno praz
nično, saj bomo skupaj s turističnim društvom na šoli pripravili prireditev jugoslovanskega značaja. 
Povabili bomo urednike beograjske POLITIKE, šole, ki so letos potovale z nami kot prvonagrajene 
in predstavnike treh šol iz Jugoslavije, ki bodo najuspešnejše na natečaju razpisane naloge na te
mo MIR. Nato bomo pripravili okroglo mizo z udeleženci srečanja ter novinarji Politike, Pionirskega 
lista, Novega tednika. Pripravili bomo tudi promocijo posebnega zbornika najboljših prispevkov 
učencev v desetih letih.

Letos smo za šolsko glasilo prejeli:
— ZLATO PLAKETO, prvo nagrado v Jugoslaviji, ki nam jo je podelila Politika Beograd in nas 

nagradila s sedemdnevnim izletom v Grčijo;
— republiško nagrado za stalno kvaliteto glasila — na republiškem srečanju dopisnikov v 

Ljubljani;
— republiško nagrado za posebno tematsko številko LJUDSKI GODCI, ki je bila podeljena na 

srečanju v Novem mestu (bogata knjižna nagrada);
— z izdajo turističnega glasila in vodnika po Polzeli pa smo veliko pripomogli, da je šola preje

la turistični nagelj;
— v znak pozornosti zaradi izrednih dosežkov v kvaliteti šolskega glasila in obveščanja navz

ven nas je sprejel predsednik skupščine občine Žalec Ludvik Semprimožnik. Čestital nam je za 
uspehe in nam zaželel še veliko uspehov.

NAGRADNO POTOVANJE 
V GRČIJO

Sedemdnevni nagradni izlet po Grčiji je za 
nami. Tudi zlata plaketa se je pridružila lanski 
srebrni. Naši vtisi, naši občutki so nepozab
n i . . .  ne le o čudoviti grški zemlji, temveč tudi 
o novih prijateljih, s katerimi smo skupaj poto
vali in preživeli nepozabne trenutke.

Vsi veste, zakaj je Grčija tako svetovno od
mevajoča dežela. V njej je preveč zgodovine, 
da bi jo mogli zajeti le v knjige, prospekte in 
pripovedke. Mi smo to bogato zemljo občutili. 
In, ko smo se vračali iz Miken, Epidaurusa, 
Aten in Soluna, smo bili napolnjeni z nekimi vi- 
sokolebdečimi občutji. . .

Člani novinarsko-literarnega krožka Podpis: 
Skupina novinarjev iz OŠ Vera Šlander Polzela 
Oš Polzela z mentorico Valerijo Pukl spreje
ma zlato plaketo Politike iz Beograda sredi 
zgodovinskih ostankov gledališča v Epidauru- 
su. V ozadju udeleženci ekskurzije iz Bosne in 
Srbije.

Naš kulturni dan

Za konec še posnetek, da se bo videlo, kdo je pomagal slaščičarjema speči tako dobre slašči
ce. (Foto — L. Korber)

Danes je na naši šoli živahno. Poteka naš kulturni dan — dan šole. Mnogo je dejavnosti, tako 
da vsak ustvarja tam, kjer pač lahko pokaže svoje talente. Kulinarika, cvetličarstvo, tehnika, ročna 
dela, likovne dejavnosti, ples, dramatika, moda . .. torej je res pestro. Ko so nas seznanili z dejav
nostmi, ki so sedaj v teku, se je vsak odločil za smer, ki ga je pritegnila, tu pa se je začelo zapletati: 
za nekatere dejavnosti je bilo zanimanje preveliko in učitelji so bili prisiljeni prerazporediti učence 
po določenih skupinah. Učenci so najprej negodovali, sedaj pa so v večini vsi aktivni.

Pobratili smo se s šolo Pakoštane in njihovi predstavniki so bili danes naši gostje. Trudili smo se, 
da bi se vrnili s kar najboljšimi vtisi in spomini na našo šolo.

Izdelke in pridobljeno znanje v tem kratkem, a plodno izkoriščenem času bomo učenci razstavili 
na razstavi izdelkov s kulturnim programom in modno revijo.

M. Puncer, OŠ Prebold

New swing 

quartet
V začetku novembra je na

šo šolo obiskal New swing 
quartet, ob tej priložnosti pa 
sva članu kvartetu Otu Pest
nerju postavili nekaj vprašanj.

— Zakaj ste se odločili za 
črnsko duhovno glasbo?

Skupina je prepevala že 
prej. Leta 1968 sem se jim pri
družil in v tistem času so za
čele izhajati tudi plošče pev
cev. Glasba nam je bila všeč, 
pa smo začeli.

— Kako vas sprejemajo v 
tujini?

Kot ste slišali, pojemo 
predvsem v angleščini. Če je 
človeku glasba všeč, jo bo 
sprejel. Ljudje smo enaki, 
enako čutimo, le govorimo v 
različnih jezikih. Mislim, da je 
naša glasba ljudem všeč.

— Kako ste zadovoljni z 
občinstvom naše šole?

Zelo. Mislim, da vam je to
vrstna glasba precej znana.

Toliko Oto Pestner. Kako je 
koncert New swing guarteta 
sprejelo naše občinstvo pa:

— Všeč so mi.
Uroš, 5. c

* f
ä j l y %:

\
g * fm . %'
\  k
Oto Pestner odgovarja na vprašanja

— Izredno. Fantastični so. 
Obožujem jih!

Franci Žagar, učitelj
— Nastop? enkraten, ču

dovit . . . prekratek.
Suzan.a, 7. b

— Že od nekdaj mi je všeč 
ta glasba.

Mirjana Vrtačnik, učiteljica
— Črnske duhovne pesmi 

so lepe, a žalostne, kot je bilo 
žalostno življenje črncev. Ste 
poslušali le melodijo ali ste 
skušali razumeti tudi besedi
lo? Po zaslugi New Swing Qu-

arteta je postala ta vrsta glas
be našim učencem bližja, kaj-
ne? Danica Rehar-Fludina,
, učiteljica

Anketa pove vse. Nastop 
New Swing Quarteta je bila v 
resnici odlična poteza. Za ču
dovit nastop in enkraten stik s 
poslušalci mu naš novinarski 
krožek podeljuje šolski na
gelj.

Valentina Vrhovnik in Mojca _
Semprimožnik, OŠ Petrovče ■

Protislovja naše družbe
(Razmišljanje)

Rojen sem v Jugoslaviji, živim v njej, to je moja domovina in jaz jo ljubim. Ne morem si predstavljati 
življenja brez nje. Sem eden srečnih ljudi, ki ni doživel grozot vojne. Sedanje vojne, njihove grozote in 
ubijanja nas vse bolj ponižujejo. Pravimo: ljudje smo razumna bitja in čemu potem vojne? Človek ubija 
sočloveka! Kakšen nesmisel! In boj med velesilami. Za kaj se borijo? Za ozemlja, za prevlado na sve
tu? Le kaj jim bo to? Jaz sem še premlad in ne razumem vsega, vendar mislim, da je to nesmisel. In la
kota? Zakaj so ljudje lačni in ali cel svet ne more zbrati hrane za vse. Kaj ni mogoče, da bi se vsi narodi 
združili vsaj v načem? Zakaj morajo biti eni revni, drugi bogati? Ko sem bil majhen sem mislil, da je mo
ja domovina res najbolj socialistična.

Zdaj ko odraščam, se mi poraja vse polno vprašanj. Po drugi svetovni vojni je bila Jugoslavija po
polnoma v ruševinah. Nihče ni tedaj verjel, da bo iz njih kaj nastalo. Pomoči nismo hoteli sprejeti in Ru
sija nam je obrnila hrbet, pa vendar so počasi rasle prve hiše, bloki in druge ustanove. Vse to smo na
redili sami. Imeli smo vero v življenje, zgradili smo novo Jugoslavijo z lastnimi rokami, čeprav je bila la
kota in pomanjkanje. Vse to smo zgradili z vero, vero v socialistično državo.

V obnovljeni Jugoslaviji se je začelo novo življenje. Živila niso bila draga, vsak je lahko študiral. . . 
Življenje je bilo tedaj res čudovito. Proti koncu sedemdesetih let pa je bilo tega čudovitega življenja ko
nec. Pojavljati so se začeli dolgovi, najhujše pa je prišlo s smrtjo tovariša Tita, ki je bila za nas velika iz
guba. Izgubili smo velikega človeka in hkrati velikega vodjo. Po njegovi smrti pa je šlo vse narobe. Zdaj, 
ko štejemo leto 1986. je stanje nemogoče. Iz dneva v dan se vse draži. Kje je zdaj tisti socializem, ki 
pomeni: ni bogatih, ni ravnih, vsi sb enaki. Kaj je pri nas res tako? Res ni bogatih in revnih? Zakaj izo
bražen človek večkrat ne dobi dela, neizobražen pa ga dobi? Zakaj je vse tako drugače?

Edi Pokorn, 
OŠ Žalec

Moja čudovita domovina
Moja ožja domovina je Slovenija, širša pa Jugoslavija, ki ima šest narodov. Vsaka republika je lepa, 

posebno pa sedaj jeseni,-ko v parkih z drevja odpada listje in si v gozdu, polnem lepot, živali pripravlja
jo brlog za zimo.

Kmetje so na poljih pobrali pridelke, zorali njive in posejali pšenico, da bomo prihodnje leto zopet 
imeli kruh.

Zdaj paše malo o mestih. V Ljubljani stojijo visoki bloki, hiše, trgovine, muzeji, galerije in tovarne. 
V parkih letajo mestni ptiči in pobirajo drobtinice in še kaj drugega. Prebivalci hodijo v službe, da si tam 
zaslužijo denar.

Imamo pa Slovenci tudi morje. Zdaj ni več čas za kopanje v njem, poleti pa je bilo tam vse polno 
gostov, pa ne samo Jugoslovanov. Prihajali so tudi turisti iz držav, ki nimajo morja. Saj bi ga tudi mi ne 
imeli, če bi nam ga ne priborili pogumni partizani. Slovenija pa ima še veliko, veliko drugih lepot. . .

Helena Lebeničnik, 
OŠ Vransko

Kulturni dan na šoli v Preboldu
Kadar govorimo o kulturi, pomislimo navadno na kulturne ustanove, gledališke predstave, opero, 

balet. Tudi naši učenci se pasivno seznanjajo z različnimi vejami kulturnega ustvarjanja, z uvedbo kul
turnih dni pa so postali tudi sami ustvarjalci. Cilj kulturnih dni je torej spodbujanje čimvečjega števila 
učencev k ustvarjanju, saj bodo le tako laže in z večjim zanimanjem sprejemali kulturne dobrine.

Tudi tokratni kulturni dan smo oblikovali tako, da so imeli vsi učenci naše šole možnost aktivno 
delati na vseh področjih kulture, ki smo jo oblikovali na temo Krajevna skupnost Prebold. Praznovali 
smo namreč tudi dan šole, obiskali pa so nas učenci in učitelji iz pobratene šole. Pakoštane.

Povezali smo se torej z delovnimi in družbenimi organizacijami, zasebniki in drugimi posamezniki, ki 
so se vključili v naše delo ter nam materialno pomagali. Brez njihove pomoči ne bi mogli izvesti tako 
obsežnega programa, saj so učenci delali celo v 50 delovnih skupinah.

Delo je potekalo po zastavljenem programu, po dveh urah pa so bili rezultati vidni na razstavi in v 
kulturnem programu z modno revijo; dokumentirano pa je bilo tudi s fotoreportažo' in izdajo glasila. Ob 
okrogli mizi, ki je sledila, je bilo precej živahno, vsi pa smo z zadovoljstvom ugotovili, da je kulturni dan 
v celoti uspel.

V naše delo so se vključili: TT Prebold, MIK, Blagovnica, Hotel, Kmetijski kombinat, zasebniki in 
posamezniki iz Prebolda. Vsem iskrena hvala, kajti le delo z roko v roki lahko rodi uspeh.

Učenci in učiteljski 
kolektv

Stiskali smo jabolka
Doma sem v mestu, zato ne poznam veliko kmečkih opravil. Babica in dedek pa sta doma na de

želi. Tam je jeseni mnogo dela. Pri enem od opravil sem sodelovala tudi jaz.
Prvo soboto v oktobru smo se o,dpeljali že zjutraj k dedku in babici na Dobrno, da bi pomagali pri 

stiskanju jabolk. Prišli so tudi sorodniki s Koroške. Najprej smo vzeli samokolnice in košare ter šli nabi
rat jabolka. Bilo jih je zelo veliko, nato smo jih v velikem sodu oprali in jih vrgli v poseben stroj, ki jih je 
sesekljal. Nazadnje smo vse skupaj dali v stiskalnico, iz katere je kmalu pritekel sladek sok — jabol
čnik. Natočili smo ga v sode in steklenice. Eno smo nato odnesli v kuhinjo, da smo jabolčnik poskusili. 
Bil je zelo dober, zato smo dve steklenici odnesli tudi domov.

Ker nimamo zemlje in nimam priložnost), da bi pomagala na kmetiji, so mi takšna opravila še pose
bej zanimiva. Tjaša Jakob Qg ža|ec

Varčevanje
Ljudje imajo že od nekdaj navado, da vlagajo denar v banko, se pravi, da varčujejo. Varčujejo pa 

ne samo z denarjem, temveč tudi z elektriko in z raznimi akcijami zbiranja starega papirja, oblek in ste
klenic. Pomembno pa je tudi, da varčujemo s hrano. Predvsem je ne smemo metati stran. Vendar je ve
liko takih, ki jo mečejo v smeti in se ne zavedajo, da je na svetu še preveč tistih, ki stradajo in umirajo 
od lakote. Prav zanje tudi zbiramo denar in obleko ter obutev.

Tudi jaz rada varčujem. Denar, ki ga dobim od sorodnikov, vestno shranjujem v hranilnik, ko pa je 
poln, ga mamica nese v banko, kjer ga izpraznijo in v hranilno knjižico zapišejo, koliko sem privarčeva
la. Tudi pri jedi nisem izbirčna in pojem vse, kar je pripravljeno za obed, tako doma kot v šoli. Stanuje
mo v bloku in vsak dan na hodniku gori luč. Ko grem v šolo ali iz nje, jo vselej ugasnem, saj je tudi to 
varčevanje. Tudi doma v stanovanju prižigamo luč le takrat, ko je treba. Varčevati pa je treba tudi z vo
do, saj je danes že tako draga, da se lahko še samo za glavo držimo. Saj poznate tisti pregovor: -Kdor 
varčuje, si srečo kuje!« To zares drži, zato varčujte še vi!

Natalija Štefančič, 
OŠ Žalec

Rezultati so, 
sredstev za 
dejavnost pa ni

Nogometni klub Vransko je 
eden redkih, ki so se organizi
rali skladno s spremembami v 
nogometni zvezi Slovenije in 
Jugoslavije. Na ustanovni skup
ščini aprila so se odločili za od
cepitev od TVD Partizan z na
menom doslednega strokovne; 
ga dela z mlajšimi in starejšimi 
pionirji ter njihovega vključeva
nja v tekmovanje kadetov in 
mladincev.

Tako mlajši pionirji že redno 
vadijo, starejši pionirji pa že na
stopajo v močni medobčinski 
pionirski ligi — zahod, v kateri 
so že premagali Šmartno z 6:0,
Usnjarja z 3:0 in Žalec z 4:2, 
medtem ko so z Rudarjem in 
Elkrojem igrali neodločeno in s 
seštevkom osmih točk brez po
raza osvojili naziv jesenskega 
prvaka. Vsekakor pa imata naj
več zaslug za to trener ekipe in 
vodja pionirske šole Milan Jelen 
in ravnatelj osnovne šole Bran
ko Djordjevič. Pa tudi sicer je 
sodelovanje z šolo uspešno.

Članska nogometna ekipa pa 
nastopa v medobčinski ligi. Za
radi mladosti, neizkušenosti in 
slabega sojenja ter tudi zaradi 
nediscipline rezultati niso priča
kovani.

Največji problem nogometa 
na Vranskem so vsekakor finan-

Pionirji NK Vransko — jesenski prvaki

čna sredstva in oprema. Opre
mo in igrišča vzdržujejo igralci 
obeh ekip sami, prevoze na tek
movanja pa financirajo v glav
nem člani izvršnega odbora in 
njegovih komisij iz lasntih sred

stev. Skrajni čas je, da bi Teles- 
nokulturna skupnost Žalec na
menila vranskemu nogometu 
več sredstev, kar si brez dvoma 
tudi zasluži.

Shod klubovcev OZN v Kranju
V soboto, dne 25. 10. 1986, so se predstavniki treh klubov 

OZN iz Žalske občine udeležili shoda klubovcev OZN v Kranju 
Najprej so si pod vodstvom vodičev Mateje in Klemna ogledali 

Prešernov in Jenkov grob, Prešernovo hišo in graščino v Kranju. Za 
tem so v mirovnem pohodu s transparenti odšli do kina Center, kjer 
je bila centralna republiška proslava ob dnevu OZN. Po proslavi so 
si ogledali predstavo čarovnika Mirana Čanaka Pričarajmo mir in 
nastop Martina Lomborja, ki je predstavil indijsko glasbo. Igral jo je 
na kitaro, sito in table. Sledilo je družabno srečanje s plesom. Klu- 
bovci si želimo še več takšnih srečanj.

Mirč Petrovec



Vrbje

S slavnostno sejo skupšči
ne krajevne skupnosti so v 
Vrbju zaključili praznovanje 
krajevnega praznika, ki ga 
praznujejo 11. novembra. Na 
ta dan je  bila med narodno
osvobodilno vojno požgana 
Debičeva domačija, pred še
stimi leti pa so se krajani sa
moupravno odločili za svojo 
krajevno skupnost.

V počastitev praznika so pri
pravili vrsto športnih in kulturnih 
prireditev, in nekatere so postale 
že kar tradicionalne.

Slavnostni govornik Oto Žagar 
je na seji ocenil delo krajevne 
skupnosti in nakazal nekatere 
najpomembnejše naloge za pri
hodnje obdobje. Med druqim je 
dejal:

»Rezultati kažejo, da smo z ve
liko mero odgovornosti uresničili 
vse zastavljene naloge v prete
klem obdobju. Ugotavljamo, da 
so organi krajevne skupnosti pri
merno zastopali naše interese na 
vseh ravneh političnega in samo
upravnega odločanja. Tudi težav 
ni manjkalo.

Ustrezneje bi morali urediti fi- 
nandranje krajevnih skupnosti, 
denar postaja v zadnjem času re
sna ovira. Za delo bi potrebovali

Drugi samoprispevek
profesionalnega delavca, kajti le 
tako bi lahko dosegli učinkovitej
šo in boljšo povezavo. Prav zara
di denarja tega ne moremo zago
toviti.

V prihodnjem obdobju predvi
devamo uvedbo drugega krajev
nega samoprispevka. S tem naj 
bi zagotovili gradnjo vrtca, uredili 
kanalizacijo, telefonijo in sofinan

cirali gradnjo mrliške veže,« je v 
svojem govoru izpostavil Oto Ža
gar.

Na slavnostni seji krajevne 
skupnosti so podelili tudi prizna
nja OF. Prejeli so jih: Franc 
Klančišar, Mirko Baliž, 
Zdravko Tekavc in Stanko 
Miklavžin.

—mn.

Priznanje OF je ob letošnjem krajevnem prazniku prejel tudi Franc 
Klančišar, ki je eden najstarejših krajanov Vrbja.

Galicija Več kvalite tnejše vode
Kadar je začelo curljati iz

pod neba, je ljudem v Pireši- 
ci začela iz pip pritekati 
umazana in vsa rjavkasta vo
da. Kaže, da ne bo več dolgo 
tako. Delavci žalske Komu
nale namreč v zadnjih tednih 
polagajo nov cevovod, pri
hodnje leto pa bodo tam kajš
nji vodovod priključili na žal
sko vodovodno omrežje.

Sedanji vodovod so napeljali 
pred dobrimi petnajstimi leti. Po 
ceveh je pritekala voda v pireške 
domačije, Asfaltno bazo, Dom 
oskrbovancev Nine Pokorn, iz 
omrežja pa so črpali vodo tudi v 
hribovite predele Pernovega. Ni 
je bilo vedno dovolj, zlasti v suš
nih poletnih mesecih. A bolj kot 
premajhna količina vode je obna
vljanje vodovodnega omrežja ter
jala slaba kvaliteta vode. Biološke 
analize so bile namreč slabe, po
gosto je bilo vodo treba dezinfici-

Kako zagotoviti dovolj kva
litetne pitne vode v žalski ob
čini — to je v zadnjem času 
eno bistvenih vprašanj, s ka
terim se ubadajo delavci Ko
munale. Zato bolj kot širje
nju vodovodnega omrežja 
posvečajo skrb krepitvi ob
stoječega omrežja. Večja je  
skrb za kakovost vode, zara
di česar so že zgradili dve

rati, ob vsakem deževju se je 
skalila.

Delavci žalske Komunale so 
skupaj s predstavniki krajevne 
skupnosti Galicije našli rešitev v 
priključitvi pireškega na žalski vo
dovod. V zadnjih tednih že nape
ljujejo nov cevovod in sicer preko 
Ložnice do doma oskrbovancev. 
Zanj bodo na Komunali odšteli 
več kot staro milijardo din. Pri
hodnje leto bodo uredili še manj-

plinski klorirni postaji. Le-te 
omogočajo stalno avtomat
sko dezinfekcijo vode. Z 
gradnjo takšnih postaj bodo 
nadaljevali tudi prihodnja le
ta.

Poleg teh dveh nalog načr
tujejo še izgradnjo vodovo
dov v hribovite predele obči
ne, bolj pa bo potrebno za
ščititi vodne vire.

še črpališče pod Grmovjem. S 
priključitvijo omrežja na žalski vo
dovod, kar načrtujejo sredi pri
hodnjega leta, bodo opustili se
danji zajetji v bližini kamnoloma, 
ljudem pa bo v domove pritekala 
bistveno boljša voda.

Poleg obnovitve pireškega vo
dovoda načrtujejo delavci Komu
nale v tej krajevni skupnosti še 
obnovo lokalnega vodovoda v 
Hramšah. Irena Jelen-Baša

Griže Nov m ost

V prvi polovici novembra so se vozniki že lahko zapeljali po obnovljenem mostu na cesti Griže—Pre
bold. Dela so bila opravljena v kratkem času in to po zaslugi, kot pravijo na krajevni skupnosti, štirih upoko
jencev, ki so delali cele dneve. Poleg tega pa je bila takšna obnova znatno cenejša, zanjo so le odšteli nekaj 
nad 200 tisoč dinarjev.

—mn.

Žalec

Hiter razvoj mesta Žalec je tej 
krajevni skupnosti naložil kopico 
problemov. Blokovna gradnja sta
novanjskih objektov se je raz
mahnila, v korak z njo pa še zda
leč ni šla gradnja prostorov za 
otroško varstvo, šolstvo . . Pro
storska stiska pesti žalske vzgoj
no varstvene enote že več kot tri 
leta in tudi z izglasovanim samo
prispevkom bi se naj problem re
šil šele čez dve leti. Seveda, če 
bo združeno delo pripravljeno 
pomagati s polovico denarja za 
gradnjo.

Letos so v žalski vzgojni enoti 
odklonili kar 70 otrok, kljub temu 
da krepko prekoračujejo normati
ve. O tem je  povedala ravna
teljica Vzgojno varstvenega 
zavoda Štefka Popit nasled
nje: »Normative prekoračujemo 
že več let in letos imamo kar 50 
otrok preveč. Letos smo odklonili 
največ otrok, starih tri leta, in pa 
tiste, ki so prvič prosili za vstop v 
vrtec. Edino, kar smo lahko stori
li,-smo staršem le-teh svetovali,

Kdaj nov vrtec?
naj poskušajo vključiti svojega 
otroka v Vrbju ali Levcu. To po
meni seveda še dodatno breme 
za oboje. Ugotavljamo, da se 
starši vse bolj zavedajo hitrejše
ga razvoja otrok v vrtcu. Tudi mi 
si prizadevamo, da bi bile razvoj
ne možnosti vseh otrok v občini 
enake. Na tem področju smo že 
veliko naredili, lahko bi še več, če 
bi imeli dovolj prostorov.«

Tudi za vrtec je bil lani v Žalcu 
izglasovan krajevni samoprispe
vek. S tem denarjem naj bi zgra
dili deset igralnic, in sicer šest v 
prvi fazi. V novi vrtec bi lahko 
vključili 120 otrok, torej töliko, kot 
bi bilo dovolj za sedanje potrebe. 
Stekle so prve aktivnosti za reši
tev te problematike, imenovan je 
tudi že režijski odbor, katerega 
predsednik je Franc Radišek, ki 
je o tem povedal naslednje:

»Polovico denarja naj bi zago
tovile žalske delovne organizacije 
in predvsem od njih je odvisno,

ali se* bo vrtec začel graditi leta 
1988. Izdelane imamo že glavne 
projekte in po njih je sedanja 
predračunska vrednost za šest 
igralnic 300 milijonov dinarjev. Po 
dokončanju gradbenega dela se 
bo v naložbo vključila tudi intere
sna skupnost za otroško varstvo, 
le-ta namreč v prvi fazi ne more 
sodelovati, ker so negospodar
ske investicije prepovedane. V 
primeru, da ne bi zbrali dovolj de
narja, se bo denar, zbran s samo
prispevkom, namenil za komunal
ne potrebe kraja, kot je predvide
no z referendumskim progra
mom«

Predvsem zaradi finančnih pro
blemov bi bilo dobro razmisliti o 
možnostih gradnje vrtca tudi za 
krajevno skupnost Vrbje. Pred
vsem zaradi gospodarneje nalo
ženega dinarja, kajti poleg doku
mentacije, ki je že pridobljena, bi 
bilo manj stroškov za gradnjo po
možnih prostorov. Toda o tem 
bodo krajani Vrbja še odločali.

-mn.

Takole so se stanovalci stolpičev v ulici Florjana Pohlina lotili čiščenja svoje okolice. Žal se pri tem delu 
srečujejo v glavnem vedno eni in isti obrazi, ki jih moti zanemarjeno in neurejeno okolje. Kljub čistilnim 
akcijam pa stanovalci težko uredijo okolico, ker imajo stalne težave z odlaganjem pepela, (foto: J. Krof-

Nujna boljša komunalna ureditev
Ko so pred več kot dvajse

timi leti gradili stolpiče v da
našnji ulici Florjana Pohjma 
ter ob Velenjski cesti, v Žal
cu ni bilo nikogar, ki bi pose
bej razmišljal o stavbni in ko
munalni ureditvi tamkajšnjih 
zemljišč. Posledice tega zdaj 
krepko občutijo stanovalci 
teh stolpičev, saj voda, zlasti 
na Florjana Pohlinovi, ob 
vsakem deževju najde pot v 
hodnike in kletne prostore.

Stolpiče so namreč postaviti 
niže kot cestišče, neurejena pa je

po besedah predstavnikov hišnih 
svetov tudi vsa potrebna kanali
zacija. Ureditev le-te bi rešila ve
lik del nadlog stanovalcev, s či
mer se strinjajo tudi vodilni ljudje 
v krajevni skupnosti. Toda zatak
nilo se je pri denarju.

Za komunalno ureditev obeh 
naselij bi namreč krajevna skup
nost morala odšteti staro milijar
do din. Letno pa v krajevni skup
nosti zberejo iz prispevka za ure
janje mestnega zemljišča le sto 
starih milijonov.

Da bi le nekako komunalno 
uredili ti dve področji, so v kraje
vni skupnosti pred kratkim ime
novali pos'eben režijski odbor, ka
terega člani naj bi poskušali dobi
ti kakšen dinar iz organizacij 
združenega dela, kjer so stano
valci :aposleni. Ljudje teh blokov, 
vsaj 1 elika večina, pa so po trdit
vah predstavnikov hišnih svetov 
pripravljeni tudi sami pomagati s 
prostovoljnim delom.

Irena Jelen-Baša

Braslovče

Pred dnevi je TVD Partizan iz 
Braslovč praznovalo 80-letnico 
aktivnega dela kot samostojno 
društvo. Iz zbranega arhivskega 
gradiva, literature in drugih virov 
želimo naše bralce seznaniti s 
pestro dejavnostjo športnega 
društva v Braslovčah.

V burnem času, po revolucio
narnem letu 1848, ko so pri Slo
vencih nastajale čitalnice s svojo 
narodno-prebuiajočo dejavnost
jo, se je med Čehi rodil SOKOL, 
društvo, v katerem so se zbirali 
zavedni Čehi. Ob raznih vajah za 
dvig telesne kondicije so se člani 
društva ukvarjali tudi s kulturno 
dejavnostjo, kar je njihovo vlogo 
pri krepitvi narodne zavesti še 
povečalo.

Ideje češkega ustanovitelja So
kola dr. Miroslava Tyroša so kma
lu prišle tudi k nam in se uresni
čevale z ustanovitvijo Južnega 
Sokola, ki je dobil domovinsko 
pravico v vseh večjih mestih in 
nekaterih trgih v slovenskem pro
storu. Tako je v Mozirju nastal 
Savinjski Sokol, ki je bilo prvo to
vrstno društvo v Savinjski dolini. 
V pripravljalnem odboru za usta
novitev so bili med ostalimi tudi 
trije Braslovčani: Josip Pauer,

80 le t Partizana Braslovče
Puncer in Prislan. Še pred uradno 
ustanovitvijo društva pa so pri
stopno takso plačali še drugi, 
med njimi: Anton Ludvig, Andrej 
Omladič, Jakob Omladič, Ferdi
nand Ludvig, Ivan Prislan, Jože 
Prislan, Franc Šporn in Franc 
Vrankovič. Kasneje so pridobili 
še nove člane, tako da se je leta 
1899 število članstva tako pove
čalo, da so imele Braslovče že 
odsek mozirskega Sokola, ki ga 
je vodil Rudolf Pevec, trgovec iz 
Mozirja.

Kadrovski problemi z vaditelji 
in slaba pot do Mozirja so Bra- 
slovčane usmerili v trg Žalec, kjer 
je deloval močan odsek celjskega 
Sokola. Braslovčani so hodili tako 
dvakrat na teden telovadit v Ža
lec, včasih pa je prišel kateri od 
vaditeljev tudi v Braslovče. Žalski 
Sokol se je z Braslovčani tako 
okrepil, da so jim predlagali, naj 
ustanove samostojno društvo.

Braslovčani so tako na usta
novnem občnem zboru 23. okto
bra 1906 ustanovili samostojno 
društvo. V uvodnem delu je pred
stavnik žalskega Sokola predaval 
o Sokolu ter o dolžnostih članov 
in funkcionarjev društva, nakar so 
izvolili prvi društveni odbor, ki so

ga sestavljali: predsednik Anton 
Plaskan, podpredsednik Tone 
Stergar, tajnik Rudolf Salaba, bla
gajnik Franc Vrankovič, orodjar 
Ivan Voušek (Dominikov), odbor
nika Josip Cizej s Polzele in Ivan 
Cizej iz Poljč, namestnika odbor
nikov Anton Naglič s Polzele in 
Franc Klemen. Nadzorno delo pa 
sta opravljala Florjan Rak (Cun
der) in Jože Omladič iz Poljč.

Ustanovitelji braslovškega So
kola pa so bili Tone Stergar, Ru
dolf Salaba, Franc Vrankovič, 
Franc Klemen, Franc Glavnik, 
Vinko Završnik, Tone Matko, Nan
de Lidvig, Ivan Voušek, Konrad 
Strožer, Ivan Marčinko, Blaž 
Omladič, Konrad Gorič, Vinko 
Rizmal, Karel Plaskan, Franc 
Kralj; s Polzele pa so bili Tone 
Naglič, Franc Goričar, Franc Je
len, Ivan Repič, Julče Sevnik, 
Nande Bec, Josip Repič in Domi
nik Cizej.

Poleg teh so biJi v društvu še 
podporni člani, med njimi bra- 
slovški trgovci in obrtniki, ter du
hovščina. Po imenih in priimkih 
se da sklepati, da so bili podporni 
člani tudi Polzelani.

-fk

Uboje
Minulo soboto sta praznovala zlato 

poroko 77-letni Karl in^jegova prav 
toliko stara njegova žena Marija Kve
der, rojena Arlič. Svatov je bilo toliko, 
da je bila zlata poroka kar v skupščin
ski dvorani. Slavljencema so zapeli tu
di člani pevskega zbora iz Liboj.

Karl Kveder se je rodil 1909. leta v 
Šentjurju pri Celju. Po treh letih so se 
starši preselili v Petrovče, kjer je oče 
odprl krojaško delavnico. Leta 1914 pa 
je oče odšel v 1. svetovno vojno, kjer 
je leta 1915 padel, mati pa je ostala 
sama s štirimi otroki. Po končani os
novni šoli se je leta 1923 zaposlil v KIL 
Liboje, kjer je delal vse do upokojitve 
leta 1965. Leta 1941 je moral na oro
žne vaje, kjer ga je zatekla vojna, bil je 
ujet in odpeljan v ujetništvo v Nemčijo. 
Kmalu se je vrnil in priključil partiza
nom vse do konca osvoboditve 1945 
leta.

Marija Kveder, rojena Arlič, je bila 
rojena 1909. leta v Vinski gori kot ne
zakonska hči. Ker je mati ni mogla 
imeti pri sebi, jo je dala v rejništvo. 
Osnovno šolo je končala v Vinski gori 
in nato odšla v Velenje, ker se je izuči
la za natakarico. Vse do poroke 1936. 
leta. je službovala v Velenju, v Petrov
čah in na Dobrni.

Zlata poroka Kvedrovih
V zakonu se jima je rodilo šest in 3 pravnuki. Obred zlate poroke je

otrok. Štirje še živijo in imajo svoje opravil Edmund Božiček,
družine, v veselje pa jima je 7 vnukov TONE TAVČAR

Celjski zbornik 1986
Preko štiristo strani obsegajoča pu

blikacija objavlja med drugim tudi zgo
dovino Študijske in ljudske knjižnice 
Edvarda Kardelja v Celju. Objavlja raz
vojne možnosti celjske regije, delo 
Komunistične partije in Osvobodilne 
fronte, prostovoljno delo v prvih po
vojnih letih, podatke o vojni škodi in 
še marsikaj.

V sestavki» Dragice Zvar Celjski 
zborovodski seminarji v organizaciji 
Jureta Vrežeta je najti tudi podatek, da 
je 30. maja 1946, torej pred 40 leti, na 
okrajnem festivalu v Žalcu nastopilo 
550 pevcev, ki so združeni zapeli. Ti 
pevci so nato zapeli na okrožnefn 
prazniku mladinske pesmi v Celju

29. junija 1946, na. katerem je pelo 
3-.000 pevcev celjskega okrožja.

Kronist je že aprila 1950 na reviji 
pevskih zborov celjskega okraja v Žal
cu pogrešal več pionirskih zborov, v 
dokaz podatek, da je 18. maja 1958 na 
občinski reviji v Žalcu nastopilo le 694 
pevcev.

Tako'je zbornik iz pozabe iztrgal lep. 
kos naše zgodovine. Franjo Mauer pa 
v sestavku Dokument iz zgodovine sa
vinjskih gasilcev mimogrede opozarja, 
da smo pozabili na 90-letnico smrti Ja
neza Hausenbichlerja, očeta savinj
skega hmeljarstva. Niso pa nanj poza
bili planinci leta 1938, ko so ob 100-le- 
tnici njegovega rojstva izdelali ličen 
obesek, ki ga je Albin Pikel pred vojno

dobil na Hausenbichlerjevi koči na Mr
zlici. Objavlja pa tudi podatke o začet
kih gasilstva v Žalcu, delo Janeza Hau- 
senbichlerja in Josipa Sirce. Omenja 
pa tudi, da so žalski narodnozavedni 
gasilci uvedli kot poveljevalni jezik slo
venščino leta 1899 z listino v Sv. Juriju 
ob Taboru (danes Tabor).

Na slovensko nacionalno zavest ka
že tudi podatek v sestavku Janez^ 
Cvyna Celjsko gimnazijsko vprašanje, 
kjer v opisu borbe za slovensko gim
nazijo v Celju najdemo podatek, da so 
celjski Nemci pred I. svetovno vojno 
hoteli prestaviti oziroma ustanoviti slo
vensko gimnazijo v Žalcu, saj jih slo
venska gimnazija v Žalcu ne bi motila 
tako, kot jih je v Celju. -fj



Vedno manj sredstev 
za telesno kulturo

V zadnjem, času se je v telesni 
kulturi nabralo kar precej težav, 
vzrokov zanje pa je več. V os
predju je prav gotovo vedno več
je pomanjkanje finančnih sred
stev in strokovnih kadrov; športni 
objekti so slabo izkoriščeni in 
vzdrževani, priča pa smo tudi na
zadovanju kvalitetnega športa. O 
omenjenih težavah je tekla bese
da tudi na zadnji skupni seji pred
sedstev telesno-kulturne skupno
sti in zveze telesnokulturnih orga
nizacij. Sicer pa nam je več o tem 
povedal predsednik skupščine 
telesno-kulturne skupnosti Mitja 
Urisek.

Mitja Urisek

»Telesno-kulturna dejavnost v 
občini je sicer zelo razvejana, po
javlja pa se nam vedno več pro
blemov, ki jo zavirajo. Šolska 
športna društva, ki jih je devet, 
dobro delujejo, premalo pa so 
povezana z društvi TVD Partizan, 
zato se dobri športniki enostavno

izgubijo v anonimnost. Ker nima
mo dovolj strokovnih kadrov, ki bi 
organizirano skrbeli za delo z 
mladino v popoldanskem času, 
so tudi športni objekti premalo iz
koriščeni. Vedno večji problem 
pa predstavlja vzdrževanje špor
tnih objektov, za kar nimamo do
volj finančnih sredstev. Nasploh 
se zadnja leta telesni kulturi reže 
vedno tanjši kos kruha, kar mo
čno hromi tudi dejavnost. Zato so 
društva in klubi prisiljeni iskati 
dodatna sredstva, pri tem pa se
veda niso vsi enako uspešni. Na
zadovanje beležimo tudi pri kvali
tetnem oziroma tekmovalnem 
športu, saj stroški krepko prese
gajo zmožnosti društev in klubov. 
Srečujemo pa se tudi z zapira
njem v klubske meje in marsika
teri perspektivni športnik ne mo
re napredovati zaradi interesov 
posameznikov. Čeprav smo spre
jeli rokomet in košarko kot priori
tetni športni panogi, pa za to ni
mamo potrebne kvalitetne ekipe. 
Še najbolj smo lahko zadovoljni z 
rekreativno dejavnostjo, ki je pre
cej množična. V sindikalnih špor
tnih igrah vsako leto sodeluje več 
ekip in posameznikov. Izstopajo 
planinska društva, ki so pri svo
jem delu zelo uspešna. Ne vem, 
zakaj so zamrle mladinske šport
ne igre, ki jih je organizirala Ob
činska konferenca ZSMS. Skrat
ka o vseh teh problemih smo raz
pravljali na skupni seji obeh pred^' 
sedstev in sprejeli sklepe za iz
boljšanje stanja. Najtrši problem 
pa ostaja pomanjkanje finančnih 
sredstev za redno dejavnost. Naj 
še omenim, da moramo nameniti 
za republiško skupnost več sred
stev, kot jih namenjamo lahko za 
dejavnost v občini.«

jk

Karateisti Žalca uspešni

Od leve stojijo Galič, Halitaj, Šorli, Leber in trener Silvo Marič; spre
daj: Sredič, M. Hudovernik, J. Hudovernik

Žalska telovadnica je gostila 
karateiste slovenske karate lige, 
v kateri so izvedli 3., 4. in 5. kolo. 
Nastopile so ekipe: Olimpija, Ru
še, T. Velenje, Ljubljana Šiška, Tr
bovlje, Celje ter karateisti doma
čega kluba Žalec. Domačini so 
vzorno izvedli tekmovanje, tako 
da so tudi maloštevilni gledalci 
lahko uživali v lepih borbah. Žal
ski karateisti sn tokrat dobili vse V

borbe v vseh treh kolih ter se ta
ko povzpeli na odlično četrto me
sto na lestvici.

Na mladinskem regijskem pr
venstvu v absolutni kategoriji je 
Branko Cimperman osvojil prvo, 
Srečko Brumen pa tretje mesto. 
Branko Cimperman je bil prvi tudi 
v katah.

L. Korber

Veterani Minerve republiški prvaki
V Celju je bilo deseto jubilejno 

tekmovanje v rokometu za vete
rane. Ekipa Minerve iz Griž je 
med petnajstimi ekipami osvojila 
prvo mesto. V finalni tekmi je pre
magala Šoštanj z rezultatom 
12:9, v predtekmovanju pa Tržič z

11:9, Gornjo Radgono s 13:12 in 
Novo Gorico s 14:13. Na sliki: Pe
tre, Turnšek, Kumer, Žagar, Pir
nat, Veligovšek, Prašnikar, Jančič 
in Ribič.

T. TAVČAR

Brata Debelak. Matjaž pravi: »Hvala kolektivu Tekstilne tovarne Pre
bold. Brez njih ne bi dosegel takšnih rezultatov, kot sem jih.«

Foto: TONE TAVČAR

Pripravljena na
Matjaža in Janeza Debelaka, 

oba odlična smučarja skakalca, ni 
potrebno posebej predstavljati. 
Kljub temu da sta člana Ljubljan
ske Ilirije, doma pa iz Braslovč, je 
prav, da zapišemo nekaj vrstic, 
kako sta se letos pripravljala na 
novo smučarsko-skakalno sezo
no. Povejmo, da sta oba letos 
člana A-članske reprezentance.

»S pripravami smo letos pričeli 
že v začetku junija,« pravi Janez 
in nadaljuje: »Kar v začetku ni
sem imel sreče. Že na prvi tekmi 
na Mostecu sem po skakalnici, 
prevlečeni s plastiko, padel, si 
zlomil roko, del čeljusti in se po
praskal po obrazu. Sedaj sem 
zdrav in menim, da bo zame leto
šnja sezona dobra.« Janez je 
končal vrtnarsko šolo v Medlogu, 
opraviti pa mora še prakso.

sezono
Brat Matjaž, ki je lani zaslovel v 

Planici s skokom 185 metrov, se 
je sedaj utrdil v naši najboljši eki
pi in lahko rečemo, da je takoj za 
Ulagom in Tepežem. Snega ni in 
ni, pravi Matjaž, in nadaljuje: 
»Včeraj bi morali odpotovati na 
Norveško (12. 11.), pa tudi tam 
pada dež namesto snega. Če ne 
bo snega nekje v Skandinaviji, 
bomo morali počakati doma na 
Planico. Sneg bi bil nujen, saj se 
nam že 7. decembra prične tek
movanje za svetovni pokal v Ka
nadi.« Tako pravita brata Debe
lak. Mi se jim pridružujemo in ji
ma želimo, da bi na skakalnicah 
dosegala dolge, mirne in zaneslji
ve skoke.

T. TAVČAR

Brez treninga ni dobre igre
Končan je jesenski del prvenstva v 

vzhodni republiški območni nogome
tni ligi, kjer po dvajsetih letih ponovno 
nastopa tudi Partizan Žalec. V prejšnji 
sezoni so se nogometaši Partizana 
Žalec dobesedno sprehodili skozi niž
jo ligo, bili uspešni tudi v kvalifikacijah 
in vsi so pričakovali tudi uspešen na
stop v zahtevnejšem tekmovanju. Pri
prave žal niso bile najboljše, zato smo 
se starta še toliko bolj bali. Pa so nas 
žalski nogometaši ugodno presenetili! 
Tesni porazi s favoriziranimi ekipami 
(Steklar, Dravinja) in nekaj presentlji- 
vih točk zlasti v gosteh. Po 11 kolih so 
osvojili 10 točk ali eno manj kot 50 od
stotkov načrtovanih.

Jesenski del bodo prezimili do spo
mladi v sredini lestvice, kar je za no
vinca dobro. Žal so zadnjo tekmo z 
lendavsko Nafto (večkratni član prve 
republiške lige in celo leta 1946 prva 
slovenska nogometna ekipa, ki je na
stopila v prvi zvezni ligi med Crveno 
zvezdo, Partizanom, Dinamom, Hajdu
kom itd.) na domačem igrišču izgubili 
1:3, strelec edinega zadetka pa je bil 
Mavrek iz enajstmetrovke. Igra je bila 
poprečna, gostje izkušenejši, domači
ni brez prave igre. Kje so vzroki, o tem 
smo se po tekmi pogovarjali s trener
jem Živkom Stakičem.

»Gostje so bili boljši in zato sem jim 
tudi iskreno čestital. Trenirajo, trenira
jo, trenirajo .. .«

Kaj pa vaši?
»Ne more biti uspeha, če imam na 

treningu po 3 do 5 igralcev. Torej bi v 
treh treningih komaj sestavil ekipo.«

Vzroki?
»Igralci niso motivirani. Prvič za tre

ning nič ne dobijo, kot to dobijo v dru
gih ekipah, celo takšnih, ki so za nami.

Na klopi v jesenskem delu razen v 1. 
kolu nikoli nisem imel 16 igralcev, am
pak vedno manj, kar pomeni, da so 
ostali vedeli, da bodo tudi brez trenin
ga igrali. In zakaj bi potem treniral, če 
lahko takrat obnavljam hišo ali opra
vljam kakšno koristnejše delo? So 
amaterji, razumem jih in nič si ne mo
rem pomagati. Ne poznam trenerja, ki 
bi s tremi, štirimi igralci in ostalimi asi
stenti sestavil in imel dobro moštvo!«

Na lestvici ne stojite slabo?
»Če bi trenirali, vsi, bi lahko še bo

lje.«
Prvenstva je konec, kako naprej?
»V nedeljo, 23. novembra, igramo v' 

Brežicah tekmo s Svobodo za pokal 
nogometne zveze Slovenije. Potem 
bodo igralci počivali, januarja pa bomo 
začeli, če bo seveda rešenih nekaj 
problemov.«

Katerih?
»Dober orodjar brez orodja ne more 

narediti dobrega izdelka.«
Bo ostala ekipa ista?
»Bojim se, da ne. Fantje so amaterji 

in gredo pač tja, kjer jim je bolje.«
Boste ostali v Žalcu?
»Če bom imel igralce.«
Za konec?
»Če smo želeli pred začetkom ob

stanek, smo z uvrstitvijo lahko zado
voljni. Vendar je ta uvrstitev nestvar
na! Rekel sem že, da zmoremo več! 
Zaradi objektivnih vzrokov pa prilož
nosti vsaj v jesenskem delu nismo iz
koristili. Bojim se, da bo spomladi še 
slabše, pa čeprav zaradi amaterizma 
igralcev ne krivim. Brez dela — to je 
jasno — pa se ne da narediti kaj več, 
kot smo mi.«

TONE VRABL

Na slovensko prvenstvo 
s pomlajeno ekipo

Šahisti žalskega kluba letos na 
slovenskem prvenstvu ne upajo 
na najvišji naslov, saj bodo nasto
pili s precej pomlajeno ekipo. Če
prav se lahko ponašajo že z os
vojitvijo prvenstva, lani so po kri
vici izgubili prvo mesto, tokrat 
pravijo, da je njihov cilj ostanek v 
ligi. Ekipa bo najbrž okrnjena tudi 
zaradi udeležbe njihovega naj
boljšega moža Milana Črepana na

V kegljanju 54  ekip
Komisija, ki vodi sindikalne 

športne igre pri Občinskem sindi
kalnem svetu v Žalcu, je pripravila 
občinsko sindikalno tekmovanje 
v kegljanju. Nastopilo je 54 ekip, 
doseženi pa so bili naslednji re
zultati: ekipno starejši člani: 1.
SIP Šempeter 1609 podrtih ke
gljev; 2. Ferralit Žalec 1592; 3. 
Elektro Šempeter — 1588, posa
mezno: 1. Zlobec (SIP) 441; 2. 
Druškovič (Elektro) 426; 3. Žohar 
(AERO) 423. Članice: 1. Hmezad 
Žalec — 1446 podrtih kegljev, 2.
SIP Šempeter — 1425, 3. SO Ža
lec — 1411; posamezno: 1. Milo
šič (SO Žalec) 411, 2. Štampar

polfinalu državnega prvenstva. 
»Letošnje prvenstvo bo med naj
močnejšimi, saj sodelujejo vsi 
klubi, razen Maribora. Potrudili se 
bomo, da bomo dosegli največ, 
kar se da,« je pred odhodom na 
slovensko prvenstvo dejal pred
sednik šahovskega kluba Žalec 
Mitja Urisek. Želimo jim kar naj
več uspeha.

)k

(Hmezad) 410; 3. Časi (SIP) 388. 
Veterani: 1. Ferralit Žalec — 
1455, 2. OOS delav. pri obrtnikih 
1403, 3. TT Prebold — 1365; po
samezno: 1. Kekec (obrtniki — 
402, 2. Novak (Juteks) — 390, 3. 
Kranjc (Ferralit) — 388: Mlajši 
člani: 1. Hmezad Žalec — 1694 
podrtih kegljev, 2. OOS Delavcev 
pri obrtnikih — 1609, 3. Elektro 
Šempeter 1544; posamezno: 1. 
Kompan (Hmezad) — 438, 2. Ja
nežič (Elektro) — 434, 3. Dolin
šek (Hmezad) — 430 podrtih ke
gljev.

T. TAVČAR

jm a li oglasi
GARAŽO V ŽALCU VZAMEM PRODAM GLOBOK OTRO- 
V NAJEM. DOBER PLAČNIK. ŠKI VOZIČEK TRIBUNA. 
TEL.:33-274 TEL: 713-787

DEŽURSTVO NA  
VODOVODU

V času od 17. novembra do 15. decembra 1986 bodo po 
razporedu dežurni naslednji monterji:

— od 17. 11. do 24. 11. — Stanko Vengust, Rupe 8, 
Šmartno v RD

— od 24. 11 do 1. 12. — Marko Dolinar, Griže 35
— od 1. 12. do 8. 12. — Anton Jager, Prebold 62 a
— od 8. 12. do 15. 12. — Bogdan Pantner, Rakovlje 

17/d, Braslovče
Dežurni monter dežura oziroma je pripravljen doma v popol

danskem času (izven rednega delovnega časa) ob delavnikih 
ter ob prostih dneh (sobota, nedelja, prazniki).

Prijave okvar na vodovodih lahko oddate v nabiralnik pri 
vhodnih vratih sedeža delovne organizacije — Nade Cilenšek 5, 
Žalec.

D IM oy STIR D J k  

MÄTERHALA
___ / H \  G R A D N JA  Ž A L E C

objavlja prosta dela in naloge:
1. PLESKAR — antikorozist
Pogoj: KV pleskar, dve leti delovnih izkušenj, trimesečno po
skusno delo 
Zaposlitev je v Žalcu.
2. IZDELAVA MODELOV
Pogoj: KV ključavničar, tri leta delovnih izkušenj, trimesečno
poskusno delo
Zaposlitev je v Latkovi vasi.
Pisne ponudbe pošljite v osmih dneh od objave na gornji na
slov.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame in stare mame

Pavle Bon
iz Žalca

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose
dom in znancem za pomoč, darovano cvetje, izrečena sožalja 

ter za spremstvo na njeni zadnji poti.
Hvala govornikoma, krajevni organizaciji ZB in krajevni skupno
sti Žalec za izrečene tople besede ter moškemu pevskemu 

zboru iz Petrovč za zapete žalostinke.

Vsi njeni

ZAHVALA

ob izgubi drage mame

Štefke Kitak
roj. Herman

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so darovali cvetje in vence in 
jo pospremili na njeni zadnji poti. Zahvala tudi krajevni skupno

sti Žalec in duhovniku za pogrebni obred.

Žalujoči: sin Drago in Dušan z družinama ter ostalo so
rodstvo

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta 
in starega očeta

Marjana Koruna
iz Trnave

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, mu darovali vence in cvetje ter nam izražali sožalje. 

Hvala vsem, ki ste nam pomagali v teh težkih trenutkih, poseb
no sorodnikom, sosedom in znancem. Hvala tudi GD Trnava, 
Tovarni nogavic Polzela, OOS Avto Kočevje, pevcem in godbi. 
Hvala govornikoma za poslovilne besede in duhovniku za opra

vljen obred.

Vsi njegovi

SPOMIN

Minilo je dve leti, od kar nas je zapustil 
dober, skrben mož in oče

Ivan Posedel
z Ločice pri Polzeli

Bolj ko se odmika čas od usodnega 12. novembra 1984, bolj 
spoznavamo, kako dobrega in skrbnega moža in očeta smo 

imeli, zato se ga s hvaležnostjo spominjamo.
Vsem, ki postojite ob njegovem grobu in prižigate svečke, 

iskrena hvala.

Vsi njegovi
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D A  N E  P O Z A B IM O

Dninarji in kočarji
V knjigi je posebno poglavje Gospodarski posli, kjer pisec 

loči kmečke posle, kamor so sodili hlapci, dekle in pastirji, in hi
šne posle ali gospodinjske: služkinje, sobarice, kuharice.

Kmečki posli so se zbirali iz vrst kočarjev in iz vrst viškov 
delovne sile na manjših posestvih. Kmečke družine so bile do
kaj številčne in vseh predvsem manjša kmetija ni mogla preži
vljati. Na domači kmetiji so iskali možnosti preživetja in si tako v 
dogovoru z gospodarjem zagotovili »kot« in delali na kmetiji. 
Običajno je veljalo, da jih je gospodar plačeval za delo, od tod 
tudi izraz »strici« in »tete«, saj je šlo za domače, rodbinske čla
ne, ki so ostali samski in postali delavci na domačem gruntu. 
Nekateri so se udinjali tudi za delo na drugih kmetijah.

A. Videčnik iz knjige Filipa Uratnika — Poljedelsko delav
stvo v Sloveniji, socialni problemi slovenske vasi, Ljubljana 
1938, povzema, da je leta 1931 delalo na posestvih pod dva ha 
zemlje okoli 75.000 ljudi in na posestvih od 2 do 5 ha kakih
44.000 ljudi. Če temu dodamo še družine brez posesti (kočar
je), si lahko predstavljamo, kako velika je bila ponudba delovne 
sile z vasi. Isti vir navaja, da je bilo I. 1937 v Sloveniji kakih
50.000 kmečkih poslov. Da je bilo za delo težko, pove podatek, 
da je bilo leta 1937 za delo sposobnih 9.000 ljudi, zaposlitev pa 
jih je našlo le od 3000—4000.

Če je gospodar najel deklo ali hlapca, se je z njim pogodil 
že pred novim letom. Šlo je za dogovarjanje o plačilu in o drugih 
delovnih pogojih, pri novem gospodarju pa so začeli delati 7. ja
nuarja (po treh kraljih).

Življenje brezpravnega proletarca se je pričelo za mnoge 
že v rani mladosti. Tam, kjer je bilo dosti otrok, so ti morali že 
kmalu na pot s trebuhom za kruhom. Starostne omejitve niso 
poznali, tako so pošiljali na delo že osemletne otroke. Ti so do
življali še posebej žalostno usodo, saj so jih imeli le za delovno 
silo in v teh odnosih ni bilo nič človeškega. Otroci so opravljali 
razna dela v hiši, hlevu ali na polju. Če so bili še mlajši, so bili 
varuške ali pastirji, seveda le za hrano in borno bivanje, pa za 
kakšno oblačilo in obutev. Veljal je le dogovor med starši in de
lodajalci, otrok pri tem ni imel kaj odločati.

Hudo je bilo tudi za otroke, ki so si želeli v uk, za kar je bilo 
treba plačati, česar pa največkrat v siromašnih družinah niso 
zmogli. Tako se je usoda revnih otrok končala vselej le pri po- 
selskih dejavnostih. Ti pa so bili največkrat izkoriščani, brezpra
vni in brez življenjske bodočnosti in socialne varnosti. Vse je 
skrbela starost in onemoglost, saj so bili v tem prepuščeni le 
dobri volji ljudi na vasi ali hiranju v najslabšem smislu.

Zaslužki dninarjev in poslov so bili v časovnih obdobjih ra
zlični. Razločevali so dninarje, ki so delali ob hrani delodajalca, 
in tiste, ki so delali za čisto dnino, saj je zanje veljal drugačen 
red. Razlikoval se je delež, ki so ga dobili v hrani in oblačilih, od 
tistih, ki so delali ob hrani in bivanju pri gospodarju.

Običajno je veljalo, da gospodar poleg letnega plačila zago
tovi hlapcu obleko in obutev, od oblek le domače sukno. Potem 
ko je tkalstvo na kmetih prenehalo, so kupovali blago tudi v tr
govinah, krojili pa so ga krojači na domu. Tudi dekle so dobivale 
obutev in obleko, »dobra« gospodinja pa je primaknila še kak
šen predpasnik.

V večini so posli jedli za isto mizo z gospodarjem. Hlapci, 
ki so poleti spali v senu, pozimi pa v hlevu, pogosto sploh niso 
smeli v hišo.

V stari Jugoslaviji je veljal poselski red stare Avstrije, t. j. iz 
srede preteklega stoletja Zaščitena sta bila industrijski in obr
tni delavec, nihče pa ni pomislil na izkoriščanje delavstva na va
si.

Če bi raziskovali položaj kmečkega življa v tem času 
nas v Spodnji Savinjski dolini, bi prišli do istih ugotovitev.
Viri: Navedeni v tekstu

pri

Franci Ježovnik
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VSEM DELOVNIM LJUDEM

OBČANOM IN POSLOVNIM 

SODELAVCEM 

ČESTITAMO ZA

R E P U B L IK E

N O V E M B E R

Iz miličnikove beležnice
Dne 21. oktobra ob 19.20 se je na regionalni cesti Šentrupert—Mozirje v 

kraju Letuš pripetila prometna nezgoda, ki jo je zaradi vožnje po levi strani ceste 
in pod vplivom alkohola povzročil voznik osebnega avtomobila NM 117-986 Bran
ko KRŽAN, ki se je zaletel v nasproti vozeči avtomobil Ljubinka SIMIČA. V nesre
či je bila poškodovana sopotnica Mirjana SIMIČ, miličniki pa so ugotovili, da je 
imel KRŽAN ob nezgodi v organizmu 1,7 promile alkohola.

Dne 20. oktobra se je pripetila prometna nezgoda v Petrovčah, ki jo je 
povzročil kolesar Ivan VERDEV. Ta je izsiljeval prednost vozniku kolesa z motor
jem Dušanu ČRETNIKU. V nezgodi sta bila oba laže poškodovana.

Dne 22. oktobra ob 17.45 je na lokalni cesti v kraju Kasaze povzročil voz
nik kolesa z motorjem Stanislav MARKUŠ prometno nezgodo, ko je izsilil pred
nost vozniku kolesa z motorjem Rudolfu VESELKU. V nezgodi se je voznik Mar
kuš laže poškodoval, Veselko pa huje.

Dne 15. oktobra ob 20.30 se je v prometni nezgodi na magistralni cesti v 
Drešinji vasi smrtno ponesrečila peška Terezija LIPIČNIK. Povzročitelj nesreče je 
bil voznik osebnega avtomobila Milan KUKOVIČ, ki je z veliko hitrostjo pripeljal v 
bližino avtobusne postaje v trenutku, ko je Lipičnikova prečkala cesto. Pri tem ji 
je pomagala Marija GRUM. Kukovič je Lipičnikovo zadel, jo strgal Grumovi iz rok 
in jo zbil po cestišču, pri tem se je tako poškodovala, da je na kraju nesreče umr
la.

Dne 22. oktobra ob 20.05 se je pripetila prometna nezgoda na žalski ob
voznici v križišču lokalne ceste za Gotovlje. Nesrečo je zakrivila voznica kolesa z 
motorjem Marija VEFTDEV, ki se pri prehodu obvoznice ni prepričala, če je pre
hod možen, pri tem pa izsilila prednost vozniku osebnega avtomobila Antonu 
STIPLOŠKU, ki jo je zbil po vozišču, pri tem pa se je hudo poškodovala.

Dne 27. oktobra se je zgodila prometna nezgoda v Andražu, ki jo je zaradi 
vožnje po levi strani vozišča v nepreglednem ovinku povzročil voznik osebnega 
avtomobila z reg. oznako BG 622-004. Pri tem je zadel voznika kolesa z motor
jem Robija VASLETA, ki mu je pripeljal nasproti, in ga huje poškodoval.

Dne 6. novembra se je ob 01.20 pripetila nezgoda v Migojnicah. Voznik 
osebnega.avtomobila CE 130-562 Ivan EMBREUŠ je zaradi neprimerne hitrosti in 
vinjenosti zapeljal s ceste in se prevrnil na bok. V nezgodi sta bila voznik in sopo
tnik Drago NOVAK laže poškodovana sopotnik Roman LEBAN pa teže. Vozniku 
so ugotovili 1,5 promile alkohola v organizmu.
KAZNIVA DEJANJA

Občani Griž so 22. oktobra v popoldanskih urah v bližini pokopališča v Gri
žah prijeli mladoletnega O. S., za katerega so kasneje miličniki ugotovili, da je od
šel od doma, v Žalcu pa je odvzel kolo z motorjem.

V noči na 27. oktober je bilo vlomljeno v bife avtobusne postaje v Žalcu, od 
koder je storilec odnesel več kilogramov kave. Miličniki za storilcem poizveduje
jo-
KRŠITVE JAVNEGA REDA IN MIRU

Dne 10. novembra je v zasebnem stanovanju v Prelski št. 49 kršil javni red in 
mir Anton L., ko je s sekiro grozil ženi in otrokom. Ker z grožnjami ni prenehal, 
so ga miličniki do iztreznitve odpeljali s seboj.

Dne 8. novembra sta s pretepom kršila javni red in mir F. H. in S. A. na par
kirnem prostoru pred hotelom v Preboldu. Zaradi uporabe nevarnih sredstev in 
prizadejanih lažjih telesnih poškodb bodo miličniki zoper F. H. podali kazensko 
ovadbo.

Dne 8. novembra sta kršila javni red in mir v stanovanjski hiši št. 26 v Prebol
du s pretepom zakonca P. Zaradi groženj je žena z otroki zbežala iz hiše, milični
ki pa so ob prihodu našli stanovanje prazno in v njem poškodovano pohištvo, ki 
ga je poškodoval mož.

Dne 30. oktobra je v bifeju na avtobusni postaji v Žalcu kršila javni red in mir 
K. S. Ker se tudi ob prihodu miličnikov ni pomirila, so jo le-ti do ohladitve jeze od
vedli s seboj
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25. november
— Slavnostna predstavitev knjige Spomeniki in spomin

ska obeležja NOB v občini Žalec (Občinska matična knjiž
nica Žalec)
28. november

— Koncert korokškega partizanskega pevskega zbora iz 
Celovca (Kulturni dom Žalec)
10. december

— Koncert MPZ Srečko Kosovel iz Ajdovščine (Kul
turni dom Žalec)
15. december

— Gledališki abonma: H. Ibsen — Stavbenik Sollnes v
izvedbi SLG Celje 
18. do 30. december

— Novoletne prireditve za otroke
22. december

— Proglasitev športnika Slovenije (Kulturni dom Ža
lec)

— Razbojnik rogovileš v izvedbi SLG Celje (Kulturni 
dom Žalec)

K O M  P A S
J U G O S L A V IJ A

VABIMO VAS, 
POTUJTE Z MAMI!

SILVESTRUJTE Z NAMI!
Pripravili smo vam 4- ali 7-dnevne pakete že od 30.000 din 

dalje, za 4 polne penzione s silvestrsko večerjo ter kopanjem v 
bazenu, in to v zdraviliščih, na morju ali v planinah. 
PRIMERJAJTE -  PREMISLITE -  ODLOČITE SE! NE BO VAM 
ŽAL!
NOVO — NOVO — SMUČARSKI TRENING NA POHORJU 
odhodi 31.1., 7.2., 14.2 in 28.2., 7. in 14.3. — OGLASITE SE IN 
ZAHTEVAJTE PROGRAM.
NA PLEČNIKOVO PARIŠKO RAZSTAVO
Gospodarsko razstavišče Ljubljana od 14. 11. 1986 do 5. 1. 
1987
V ZAGREB NA RAZSTAVO KYOTO
cvet japonske kulture — od 14. 12. 1986 dalje
V CARIGRAD — 1. 12., 3. in 5. 12. (za tri dni)
NA KUBO — 26. 12. — 12 dni
NA STROKOVNE EKSKURZIJE -  POTOVANJA NA SEJME 
SMUČARJI POZOR! Letne in sezonske karte za GOLTE in 
GOLTE—KOPE prodajamo še do vključno 30. 11. 1986. Pohiti
te, s seboj morate imeti eno fotografijo!
OB DNEVU REPUBLIKE ČESTITAMO VSEM DELOVNIM 
LJUDEM, OBČANOM IN POSLOVNIM SODELAVCEM 
Vaša agencija -  KOMPAS JUGOSLAVIJA, DE ŽALEC, 
Titov trg 2 v NAMI, vas vabi in pričakuje.
Telefon: 714-155

Nekateri ljudje v Žalcu so se trudili in uredili okolje ter s tem sigurno 
pripomogli k temu, da je mesto dobilo priznanje za najbolj urejeno 
prehodno mesto v Sloveniji. Drugim za takšna prizadevanja ni mar. 
Tako kot lastniku tega starega avtomobila in pa strehe kombija. 
Oboje že nekaj časa leži ob Velenjski cesti in jezi stanovalce, ki si 
želijo čisto in urejeno okolico. Foto: J. K.

FO TOKRONIKA

V krajevni skupnosti Petrovče so pred dnevi začeti z izgradnjo kana
lizacije, dela pa opravljajo delavci Ceste in kanalizacije Celje. Vred
nost predvidenih del je dvanajst starih milijard, pretežni del sredstev 
pa bodo zagotovili iz krajevnega samoprispevka. jk

Učenci osnovne šole Miroslav Širca Petrovče vsako leto zbirajo divji 
kostanj za tovarno zdravil Krka. Pravijo, da je bila letošnja letina si
cer slabša, vendar so kljub temu zbrali okrog 700 kg kostanja. Pri- 
služeni denar bodo namenili za zaključni izlet. ik

November je mesec, ko pod »noži padejo« prvi prašiči. Dovolj je že 
hladno, pa tudi zaloge v hladilnih skrinjah so pošle. Koline so spet 
velik praznik, saj morajo tisti, ki prašiča vzredijo doma, vložiti veliko 
dela, pa tudi stroški niso ravno majhni, tisti pa, ki prašiča kupijo, 
morajo zanj pridno varčevati, saj so cene že vrtoglavo visoke. Na sli
ki: Bine Terčak ima s kolinami precej Izkušenj, za tegale pa pravi, da
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